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 مانور روی اعداد و درصدها، واقعیات زندگی مزدبگیران را تغییر نمی دهد 

کارگران؛ در جست وجوی 
جرعه ای عدالت

دسترنج 6

سياست 2

هک »خانه ملت« و سرورهای مجلس در آستانه انتخابات، 
ارزیابی های متفاوتی در پی داشت؛

نفوذ یا رقابت
ون جناحی؟! در

دیروز »خانــه ملت«، وب ســایت مجلس 
شورای اسلامی و ارگان رســانه ای آن هک و از 
دسترس خارج شد. در پی آن یک گروه هکری 
نزدیک به سازمان مجاهدین خلق )منافقین( 
مدعی شد که به سرورهای مجلس نفوذ کرده 
است.  این گروه در کانال تلگرامی خود نوشت: 
سایت های خانه ملت، پایگاه الکترونیکی جامع 
مجلس و سایت کتابخانه و مرکز اسناد مجلس 
را هک کرده و تصاویر و شعارهایی را جایگزین 
کرده است. در ادامه نیز اسنادی ازجمله نامه ها 
و مکاتبات تا فهرست ادعایی حقوق نمایندگان 
مجلس را بارگذاری کرد. ســاعاتی بعد، روابط 

عمومی مجلس در بیانیه ای با تأیید اینکه سایت 
مجلس شورای اسلامی و خبرگزاری خانه ملت 
از صبح روز سه شنبه به دلیل حملات سایبری، 
هک و از دسترس خارج شده است؛ از »دسترسی 
محدود« هکرها به اسناد مجلس خبر داد. روابط 
عمومی مجلــس درعین حال تأکیــد کرد که 
»برخی از این اسناد دستکاری شده و غیرقابل 
استناد است«. در بیانیه مجلس آمده است: »در 
فایلی که باعنوان حقوق نمایندگان در خرداد 
۱۴۰۲ منتشر شده یک ســتون باعنوان جمع 
نهایی حاوی اعداد غیرواقعی درج شده است که 

در اسناد پرداختی مجلس وجود ندارد.«
مهدی پازوکی با اشاره به معضلات بسته بودن اقتصاد کشور:

رابطه اقتصادی با آمریکا به نفع ایران و 
به ضرر رقبای منطقه ای است

چرتکه 3

نگاهی به تیم منتخب جام ملت های آسیا 

مهدی فراتر از سون! 
آدرنالين 8
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چرتکه 3

چرتکه 3

سياست 2

درست است هر روز روز خداست اما در 
برخی روزها و ماه های فضیلت هایی نهفته 
است. ماه های شــعبان و رمضان و برخی 
روزهای خاص در این ماه ها از این جمله اند.  

برخی روزها نماد و یادآور گم شده های روح انسانی هستند. 
سوم شعبان روز میلاد امام حسین)ع( از جمله روزهای پر از راز و معناست. 
حسین)ع(، با کنش ها و حرکت هایش به تنهایی سلسله جنبان آرمان گرایی، 
حق طلبی، دفاع از انسانیت، مبارزه با فساد و ظلم در هرگونه و با هر نامی و 
حتی با نام خلافت دینی است.  حسین را می توان نماد خیر جمعی دانست. با 
مروری بر زندگی پربرکت این امام، حرکت های اجتماعی، فرهنگی و سیاسی 
او حتی تا نهضت کربلا و شهادتش، نوعی خیرخواهی برای جامعه و حرکت 

برای خیر جمعی را می توان تبیین نمود. در لحظات پایان زندگی حسین و 
شیوه انتخاب مرگ نیز نوعی زندگی مسئولانه، مسئولیت در برابر خداوند و 

مسئولیت اجتماعی در برابر خلق خدا متجلی است.  
این میلاد میمون را گرامی می داریم و معتقدیم مشارکت در خیر جمعی 
به هر شکلی که باشد گامی است در راه خیر و گره گشایی جمعی و در وجه 

دیگر نمونه ای از مسئولیت در قبال خدا و خلق خداست. 
ظرفیت حسین و به طور کلی اسوه های دینی، ظرفیت عظیمی برای 
اصلاح اجتماعی و حرکت به ســمت خیر جمعی را در درون خود دارد. در 
سال های اخیر یک نگرانی برای دینداران و پیروان اهل بیت بیان می شود و 

این روزها این نگرانی با جلوه های جدیدی هم بروز پیدا کرده است.
مصرف سیاسی از دین و مناسک که در این روزها و در برهه انتخابات مکرر 
صورت می پذیرد، موجب کاهش کارکردهای دین در عرصه های فرهنگی، 

اجتماعی و زندگی سازی خواهد شد. 
مبارکی این میلاد و زندگی این بزرگان برای همه انسان ها و به خصوص 
برای همه ایرانیان است. این سرمایه خیر جمعی را مصادره و محدود نکنید.

میلاد امام سوم شیعیان مبارک

دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر گفت: برای اولین 
بار در جشنواره فیلم فجر بخش امر به معروف گذاشتیم و 
جایزه اراده ملی دادیم. به ذهنمان رسید که مفاهیم امر به 
معروف را در اجتماع پیاده کنیم. پیشنهاد ما جشنواره ای 
ســاده بود و حال با گام اول افق بین المللی را مدنظر قرار 
دادیم تا مفهوم را در قالب هنــر بیاوریم.  به گزارش ایلنا؛ 
محمدحســین طاهری در نشســت خبری نخستین 
جشنواره ملی »معروف«که صبح دیروز در ستاد امر به 
معروف و نهی از منکر برگزار شد، افزود: غربی ها می گویند 
سینما جای کلیسا را گرفته است. ما در ایران معتقدیم 
سینما در کنار مسجد اســت. سینمای دینی محدود به 

نماز و دعا نیست. حضرت آقا می گویند؛ اگر فیلمی شما 
را یک قدم به خدا نزدیک کرد، فیلم دینی است. البته باید 
گفت انتقاد با سیاه نمایی فرق دارد. ما فرهنگی چندین 
هزارساله داریم و تخت جمشید و چغازنبیل را داریم و با 
اسلام این رشد کامل شــد. این مردم نیاید مقهور تمدن 
دویست ساله غرب شوند و احیا کردن این مقوله معروف 
است و نشان دادنش هنر است.  طاهری بیان کرد: در همه 
موارد تشکل های مردمی می توانند ورود کنند. اینجا جای 
کار های سیاسی و جناحی نیست و همه باید حرفشان را 
بزنند. سود مرکب جریمه های بانکی قیمت های دلاری 
و ریالی مواردی هستند که مورد نقد هستند. این ها منکر 

است. تولیدات اجناس بد به تورم می افزاید این منکر است. 
ممکن است طرف من روحانی را قبول نداشته باشد، ایراد 
ندارد. آن هایی که نظام را هــم قبول ندارند می توانند در 
جشنواره شرکت کنند، اما در قالب مطالبات اجتماعی و نه 
سیاه نمایی. افرادی که می آیند خواه ناخواه در مسیر الهی 

قرار دارند. همه ما باید مبلغ معروف باشیم. 

خبریادداشت

محمدحسین طاهری:  حسین)ع(؛ سرمایه اجتماعی همه ما
برای اولین بار در جشنواره فیلم فجر بخش »امر به معروف« گذاشتیم

کارشناس بازار مسکن با اشاره به حضور چینی ها 
در این حوزه:

نباید نیروهای متخصص 
داخلی نادیده گرفته شوند 

وزیر اقتصاد خبر داد: 

موافقت با گرانی نان 
در برخی استان ها 

آذر منصوری:  

جبهه اصلاحات توصیه ای 
برای انتخابات ندارد 

کنایه رضا نصری به مداحی میثم مطیعی علیه برجام:

تحریم های شورای امنیت برگردد؛ 
شعرخوانی های تان شنیدنی است!

انتقاد اروپایی ها از مواضع رئیس جمهور سابق 
آمریکا علیه ناتو به بالاترین حد رسید؛ 

حمله به گلوبالیست ها، 
آنچه ترامپ اجرا کرد! 

حمید جاسب - دهیار یبارک

مناقصه عمومی ) نوبت دوم(
شهرستان  جوقین  بخش  توابع  از  یبارک  دهیاری 
شهریار در نظر دارد جهت اجرای احداث زمین چمن مصنوعی 
در روستای یبارک بر اساس فهرست بها ابنیه سال 1402 به مبلغ 
14.056.334.824 ریال اقدام نماید که مبلغ تضمین شرکت در 
مناقصه 702.816.741 ریال به صورت ضمانت نامه بانکی در وجه 
دهیاری روستای یبارک می باشد.لذا واجدین شرایط دارای رتبه 
حداقل 5 رشته ابنیه جهت دریافت اسناد و شرایط مناقصه به سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir  مراجعه 
نمایند. 

آدرس :  شهرستان شهریار ـ بخش جوقین ـ محله یبارک ـ خیابان 
فرهنگ ـ دهیاری یبارک  تلفن :  021-65452596  

هزینه چاپ آگهی برعهده برنده مناقصه می باشد.
تاریخ چاپ نوبت اول:  1402/11/16
تاریخ چاپ نوبت دوم:  1402/11/25

دهیاری یبارکدهیاری یبارک

روابط عمومی شهرداری و شورای اسلامی شهر قیامدشت

اطلاعیه 
در اجرای تبصره یک ماده 2 قانون درآمد پایدار  شهرداری ها و دهیاری های کشور و با عنایت به مجوز شماره  
1692/402/ش/ق مورخ 1402/11/23 شورای اسلامی شهر قیامدشت، تعرفه پیشنهادی عوارض ، بهاء خدمات 
و سایر درآمدهای شهرداری قیامدشت جهت اجرا در سال 1403که در پایگاه اطلاع رسانی شهرداری قیامدشت 

بارگذاری گردیده است، اعلان عمومی می گردد.
شهروندان محترم میتوانند جهت اطلاع و مشاهده به این پایگاه به نشانی www.qiamdasht.ir مراجعه 

نمایند.
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 علی ربیعی



کنایه رضا نصری به مداحی میثم مطیعی 
علیه برجام:

تحریم های شورای امنیت برگردد؛ 
شعرخوانی های تان شنیدنی است!

رضا نصری، تحلیلگــر بین الملل با انتشــار ویدیوی 
شعرخوانی میثم مطیعی، مداح علیه برجام نوشت: »پرونده 
هسته ای ایران سال ۲۰۰۶ وارد شــورای امنیت سازمان 
ملل شد و اگر برجام به درستی اجرا می شد، سال آینده به 
صورت خودکار از دستور کار شورا خارج می شد! اما ظاهراً 
برخی دوســتان ترجیح می دهند ۳۰ سال، ۴۰ سال یا سه 
نسل دیگر از عمر مردم و مدیریت کشور را شورای امنیت بر 
باد دهد! می خواهید بر باد رفتن ببینید؟ یک سال دیگر صبر 
کنید تا از یک طرف تحریم های شورای امنیت برگردد و از 
طرف دیگر ترامپ یا هیلی رئیس جمهور آمریکا شود! آنوقت 

شعرخوانی های تان شنیدنی است!«
    

محمد:
مشکل امروز نظام، کارآمدی است

یک فعال سیاســی اصولگرا گفت: امروز مشکل نظام 
کارآمدی اســت، یعنی اگر مســئولان بتوانند کارآمدی 
خودشــان را اثبات کنند، ما از همه نظر قوی و مســتحکم 
هستیم. ســعید محمد در گفت وگو با ایلنا، ادامه داد: هفته 
گذشــته شــنیدم متاســفانه آقای حاجی بابایی، رئیس 
کمیسیون تلفیق مطرح کردند که طی ۴ سال گذشته هیچ 
قانونی در مجلس که به نفع قشر مستضعف باشد مصوب نشده 
است، این عین حرف آقای حاجی بابایی است و من از خودم 
نمی گویم. خب این جای تاسف دارد که ما آمدیم نمایندگان 
و وکلایی را انتخاب کردیم و در این شرایط سخت انتظار است 

که راهگشا باشند و حل مساله کنند اما چنین نشده اند.
    

فرماندار شیراز: 
هیچکس مانع رای دادن شهروند 

ایرانی با هر نوع حجابی نخواهد شد
فرماندار شهرستان شــیراز تاکید کرد: هیچکس مانع 
رای دادن هیچ شهروند ایرانی با هر نوع حجاب  نخواهد شد  
به گزارش دیده بان ایران؛ لطف الله شیبانی در یک نشست 
خبری افزود: عوامل اجرایی، امنیتی و ســایر عوامل فقط 
اختیار دارند به بانوان بدحجاب تذکر لسانی بدهند؛ اما مانعی 

برای رای دادن آنان نیست.
    

آمریکا »بوئینگ ایرانی فروخته شده 
به ونزوئلا« را مصادره کرد

دولت ایالات متحده از مصادره یک هواپیمای باربری 
بوئینــگ ۳۰۰-۷۴۷ ونزوئلایی که مدعی اســت به رغم 
تحریم ها از هواپیمایی ماهان ایران خریداری شده، خبر داد. 
وزارت دادگستری آمریکا اعلام کرد این هواپیما دوشنبه در 
فلوریدا فرود آمد و به زودی اســقاط خواهد شد. در همین 
راستا، ناصر کنعانی، ســخنگوی وزارت امور خارجه ایران، 
مصادره هواپیمای شرکت امتراسور ونزوئلا را محکوم کرد و 

آن را »اقدام غیرقانونی آمریکا« خواند.
    

استاندار:
برگزاری انتخابات الکترونیکی 

در تهران منتفی شد
استاندار تهران در رابطه با برگزاری انتخابات الکترونیک 
در تهران گفت: با تصمیم شورای نگهبان برگزاری انتخابات 
الکترونیک برای استان تهران منتفی شد. به گزارش فارس، 
علیرضا فخاری افزود: قبــلا پیش بینی هایی برای برگزاری 
انتخابات الکترونیک در استان تهران شده بود، اما انتخابات 
امسال در این استان به روال سال های گذشته انجام خواهد شد.

    
گروسی:

در ایران خیلی راحت درباره 
سلاح های هسته ای صحبت می شود

مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتم، گفت: »به تازگی 
در جا های مختلف از جمله در ایــران خیلی راحت درباره 
سلاح های هســته ای صحبت می شــود. اخیراً یک مقام 
بلندپایه گفت که ما همه اجزا را داریم فقط روی هم ســوار 
نشــده اند. پس اجازه دهید من بدانم چه چیز هایی دارید، 
چون شما یک عضو کشــور ان پی تی هستید.« به گزارش 
تسنیم، رافائل گروسی، دیروز در نشست دولت های جهان 
در دوبی با بیان اینکه به دیپلماســی در قبال ایران معتقد 
است، افزود: ایران باید برای داشتن برنامه هسته ای با نظام 
بازرسی ها موافقت کند. گروســی در ادامه ایران را به عدم 

همکاری با نهاد دیده بان هسته ای سازمان ملل متهم کرد.
    

سخنگوی ستاد انتخابات کشور:
۲۲ نفر از نمایندگان دوره یازدهم 

مجلس رد صلاحیت شده اند
سخنگوی ستاد انتخابات کشور گفت: ۲۲ نفر از نمایندگان 
دوره یازدهم مجلس شورای اسلامی رد صلاحیت شده اند. به 
گزارش ایسنا، محسن اسلامی در یک گفت وگوی تلویزیونی 
اظهار کرد: افرادی که در هیات نظارت تایید صلاحیت شده اند 
اما در شورای نگهبان با عدم احراز یا عدم تایید مواجه شده اند، تا 
دیروز فرصت اعتراض داشتند. شورای نگهبان هم تا ۳۰ بهمن 

فرصت بررسی اعتراضات را دارد.
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دیروز »خانه ملت«، وب ســایت مجلس شورای 
اســلامی و ارگان رســانه ای آن هک و از دسترس 

خارج شد.
در پی آن یک گروه هکری نزدیک به ســازمان 
مجاهدین خلق )منافقین( مدعی شد که به سرورهای 

مجلس نفوذ کرده است. 
این گروه در کانال تلگرامی خود نوشت: سایت های 
خانه ملت، پایگاه الکترونیکی جامع مجلس و سایت 
کتابخانه و مرکز اسناد مجلس را هک کرده و تصاویر 
و شــعارهایی را جایگزین کرده اســت. در ادامه نیز 
اسنادی ازجمله نامه ها و مکاتبات تا فهرست ادعایی 

حقوق نمایندگان مجلس را بارگذاری کرد.
ساعاتی بعد، روابط عمومی مجلس در بیانیه ای 
با تأیید اینکه ســایت مجلس شــورای اسلامی و 
خبرگزاری خانه ملت از صبح روز سه شنبه به دلیل 
حملات ســایبری، هک و از دســترس خارج شده 
است؛ از »دسترسی محدود« هکرها به اسناد مجلس 

خبر داد.
روابط عمومی مجلــس درعین حال تأکید کرد 
که »برخی از این اسناد دســتکاری شده و غیرقابل 

استناد است«.
در بیانیه مجلس آمده است: »در فایلی که باعنوان 
حقوق نمایندگان در خرداد ۱۴۰۲ منتشر شده یک 
ستون باعنوان جمع نهایی حاوی اعداد غیرواقعی درج 
شده است که در اسناد پرداختی مجلس وجود ندارد.«

این مرکز همچنین با ســربرگ مجلس شورای 
اسلامی فهرستی از مبلغ پرداختی حقوق نمایندگان 
در خردادماه امسال منتشر کرد که حدود ۲۵ میلیون 

تومان را نشان می دهد.

بنابراین بیانیه، ابعاد این موضوع توسط تیم های 
فنی کارشناســی در حال بررسی اســت و به زودی 

اطلاع رسانی های لازم صورت خواهد گرفت.

اسناد منتشر شده جعلی است
علیرضا ســلیمی، عضو هیات رئیسه مجلس در 
اولین واکنش به  انتشار اسناد و هک سرورهای مجلس 
به دیده بان ایران گفت: اسناد منتشر شده جعلی است.

ســاعتی بعد از بیانیــه روابط عمومی مجلس،  
ســخنگوی هیأت رئیســه نیز مبلغ حقوق ماهانه 
نمایندگان را »۲۵ میلیون تومان« اعلام کرد و گفت: 
»اعدادی که بیش از این در فضای مجازی منتشــر 
می شــود، دروغ پردازی علیه نمایندگان و مجلس 
است.« در سند منتشر شــده در کانال تلگرام گروه 
هکری موسوم به »قیام تا سرنگونی« رقم کل حقوق 
پرداخت شــده به ۲۲۶ نماینده مجلــس در خرداد 

امسال بیش از ۴۸ میلیارد تومان اعلام شده است.

حقوق ما حدود24 تا 25 میلیون تومان است
نماینده مردم زنجان و عضو کمیسیون قضایی 
مجلــس در خصوص انتشــار حقوق و دســتمزد 
نمایندگان گفت: حکم کارگزینی تمام نمایندگان 
حدود ۲۵/۲۴ میلیــون تومان اســت و برای همه 
ثابت است بجز روسای کمیســیون ها و کسانی که 

مسئولیتی دارند مقداری بیشتر است.
مهدی باقری در گفت وگو با جماران، تصریح کرد:  
غیر آن حقوقی نداریم. اعداد و رقم ها ۱۹۰ میلیون و 

بیشتر واقعیت ندارد.

مشارکت را هدف قرار داده اند
هک وب سایت »خانه ملت« در آستانه برگزاری 

انتخابات مجلس شورای اســلامی، و مطرح شدن 
حقوق نمایندگان، باز موضوع »شــفافیت« را بر سر 
زبان ها انداخت و بسیاری را نگران متأثر شدن فضای 
انتخابات از آن کرد. نایب رئیس کمیسیون انرژی نیز 
در رابطه با انتشار لیست حقوق نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی گفت: منتشرکنندگان مشارکت را 
هدف قرار داده اند. ابتدا مــوج منفی را در پی خواهد 
داشــت ولی احتمال دارد با توضیحات جبران شود. 
وقتی رقم حق مســئولیت و هزینه دفتــر را با هم 
می آورند رقم زیاد نشــان داده می شود و مردم فکر 
می کنند نمایندگان تا این اندازه حقوق می گیرند و 

بعد می بینند اینطور نیست.
هادی بیگی نــژاد تأکید کــرد: ماجرای حقوق 
نمایندگان که مشخص است و اگر فیشی نیز منتشر 
شده باشد موارد در آن ذکر شــده است که برای چه 
چیزی بوده، به طور مثال برای حقوق دفتر، پرسنل 

است.

می خواهند مردم را به انتخابات بدبین کنند
نایب رئیس کمیسیون امور داخلی و شوراها  نیز 
در این مورد گفت: ما چنیــن پرداختی را نداریم که 
نماینده ای ۱۵۰ میلیون تومان و یا ۲۰۰ میلیون تومان 
دریافت کرده باشد و با پول دفتر و غیره به این مبالغ 
نمی تواند برسد و نشان از این است که می خواهند بین 
حاکمیت، دستگاه حکمرانی و بین مردم اختلاف و 

تفرقه را ایجاد کنند.
محمد حســن آصفری نماینده مردم مرکزی 
)اراک / خنداب / کمیجان( و در خصوص انتشار لیست 
حقوق نمایندگان مجلس به خبرنگار جماران گفت: 
اشــخاصی که این کار را انجام دادند، خیلی ناشیانه 
عمل کردند و مشخص اســت که دسترسی به تمام 

اسامی، به بخش عظیمی از اسامی نمایندگان آشنایی 
نداشته است و دوم اینکه لیست های حقوقی بر اساس 
حروف الفبا است و این را نمی دانست که هر کدام به 

چه استانی اختصاص دارد. 
وی اضافه کرد: این کار هدفمند بوده است که بتواند 
مردم را به انتخابات بدبین کند و مشــارکت نداشته 
باشــند و برایش هیچ جریانی اهمیت نداشته است 
که هم جریان اصلاح طلب و هم اصولگرا بلکه از تمام 

طیف ها بوده است.
آصفری افزود: به نظر بنده این کار برای همین است 
که مشارکت مردم را در پای صندوق های رای کم کنند 
و باید گفت که کار رقیب نبوده است بلکه کار کسانی 
بود که می خواهند مردم در صندوق های رای حضور 

پیدا نکنند و این عمل ناشیانه صورت گرفته است. 

نام رشیدی کوچی و پزشکیان 
در میان نمایندگان حاشیه ساز!

کانال تلگرامی موسوم به »قیام تا سرنگونی« علاوه 
بر انتشار لیست حقوق ادعایی نمایندگان، با انتشار 
اسنادی نوشت که هکرهایش توانسته اند سرور اصلی 
مجلس، سرور کمیسیون های مجلس، سرورهای 
صحن مجلس و سرورهای محرمانه دبیرخانه هیأت 

رئیسه و دفتر ریاست را هک کنند.
این گروه در کانال تلگرامی خود مکاتباتی را منتشر 
کرده است که به نظر می آید محرمانه بوده اند از جمله 
مکاتبات رئیس مجلس با مسئولان ستاد کل نیروهای 

مسلح و حفاظت اطلاعات سپاه پاسداران.
به گزارش خبرآنلاین، در ادامه ادعا ها مربوط به از 
دسترس خارج شدن صفحه خبرگزاری خانه ملت و 
افشای لیســت حقوق نمایندگان، روزنامه مستقل 
توئیت صادق حسینی، فعال رسانه ای را منتشر کرده 
که او در توییت مذکور عکسی از محتوای افشا شده بعد 
از هک را منتشــر کرده که در آن آمده: در سندی که 
هکر ها از مجلس منتشر کردند؛ نام رشیدی کوچی 

و پزشکیان در میان نمایندگان حاشیه ساز است!
متن تصویر در ادامه می آید:

-ارسال پیامک برای کلیه نمایندگان مجلس در 
راستای جلوگیری از تخلیه تلفنی توسط شبکه های 

معاند
-ارســال پیامک بــه نماینــدگان در خصوص 
هوشیاری پیرامون عدم موضع گیری در مورد خانم 

مهسا امینی و اغتشاشات اخیر
-احصای شماره تلفن کلیه نمایندگان و کارکنان 
مجلس و ارسال آن برای نهاد های امنیتی و اطلاعاتی 
جهت رصد احتمــال حضور آن هــا در تجمعات و 

همکاری با اغتشاش گران
-توجیه و رصد کارکنــان مجلس در جهت عدم 
موضع گیری نســبت به فوت خانم مهســا امینی و 

اتفاقات اخیر کشور
-اعلام هوشــیار باش و توجیه مرکــز فناوری 
اطلاعات مجلــس در خصوص احتمــال حملات 
سایبری که پس از وقوع این حملات به دلیل اتخاذ 
تدابیر پیش دســتانه موفقیتی بــرای آنان حاصل 

نگردید.

-توجیه حضوری و تلفنی تعدادی از نمایندگان 
حاشیه ســاز در خصوص اغتشاشــات نظیر آقایان 
پزشــکیان، پاک فطرت، رشیدی کوچی، خضریان 
و ... که این اقدام موجب تعدیــل قابل توجه مواضع 

نمایندگان و در.
حسینی همچنین ضمن انتشار عکس مذکور در 
صفحه توییتر خود نوشته است: »حراست مجلس از 
جمله نهاد هایی اســت که برای نمایندگان مجلس 
که طبق اصل ۸۴ و ۸۶ قانون اساسی حق اظهار نظر 

آزادانه دارند، محدودیت ایجاد می کند.«

حملات سایبری بوده، هست و خواهد بود
در چند سال گذشته سرور یا وب سایت های ایران 
بارها هک شده اند. اما از ابتدای امسال فعالیت های 
گروه هکری موســوم به »قیام تا سرنگونی« شدت 

گرفته است.
اردیبهشت امســال این گروه اعلام کرد سایت و 
ســرورهای وزارت خارجه جمهوری اسلامی ایران 
را هک کرده و»به مجموعه اسناد ۷۵ سرور و سامانه 
وزارت خارجه شامل سامانه اخبار و گزارش ها، سامانه 
ویزا، سامانه قرارها و مراجعات، سامانه پرسنلی، سامانه 
حقوق، سامانه سجلات و ...« دسترسی یافته است که 

برخی از آنها را منتشر کرد.
اما وزارت خارجه دسترســی هکرها به »اسناد 
و بانک های اطلاعاتی و همچنین هک ســرورها و 

سامانه ها« را تکذیب کرد.
این گروه پیش از این ســایت ها و ســرورهای 
شهرداری تهران و دوربین های مقبره امام خمینی 

)ره( را در خرداد ۱۴۰۱هک کرده بود.
در نخستین روز از سال تحصیلی جدید در ایران 
نیز، سایت وزارت علوم،  تحقیقات و فناوری جمهوری 
اسلامی از دسترس خارج شــد و گروه هکری »قیام 
تا سرنگونی« اعلام کرد با هک کردن »۵۰۰ سرور، 
کامپیوتر،  سایت و سامانه« این وزارتخانه به »بیش از 

۲۰ هزار سند« دست  یافته است.
این گروه هکری پیشتر از آن نیز ادعا کرده بود که 
به سامانه، شهرداری تهران و صدا و سیما نفوذ کرده و 

در این زمینه اسنادی را منتشر کرد.
دهم دی ماه نیز شرکت سفارش غذای اینترنتی 
»اسنپ فود« در ایران، هک شدن اطلاعات کاربران 

خود توسط یک گروه هکری را تأیید کرد.
در ماه های اخیــر حملات ســایبری و نفوذ به 
وب ســایت های دولتی در ایران افزایش یافته است 
و رئیس پدافنــد غیرعامل نیز آبان مــاه از حملات 
 سایبری متعدد به بخش های زیرساختی و صنعتی 

خبر داد.
تعدد این حملات بحث »نفوذ« عواملی به ساختار 
نهادها و ســازمان های دولتی را مطــرح می کند. 
عباس عبدی، پژوهشگر اجتماعی و فعال سیاسی، 
اما در واکنش به هک شــدن سایت  مجلس شورای 
اســلامی، در توییتــی نوشــت: »در ماجرای هک 
سامانه ها یا ســایت های مجلس بیش از نفوذ، باید 
 به رقابــت درون جناحی و راهبرد خالص ســازی 

توجه داشت.«

هک »خانه ملت« و سرورهای مجلس در آستانه انتخابات، ارزیابی های متفاوتی در پی داشت؛

نفوذ یا رقابت درون جناحی؟!
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مینا محمدزاده

روی موج کوتاه

رئیــس جبهــه اصلاحات گفــت: جبهــه اصلاحات 
توصیه ای برای انتخابات ندارد. این به معنی قهر با صندوق و 
فاصله گیری از انتخابات نیست و اصلاحات باید تلاش کند 

که به انتخابات و صندوق رای معنا ببخشد.
 به گزارش ایسنا، آذر منصوری در یک نشست خبری با 
بیان این که »صدای جریان اصلاحات در چند سال اخیر در 
فضای رسانه ای کشور کمتر شنیده می شود«، اظهار کرد: 
با توجه به فعالیت رســانه ای مخالفان اصلاحات در داخل و 
خارج کشور، باید بعد رسانه ای جریان اصلاحات تقویت شود.

 وی ادامه داد: سیاست ورزی اصلاح طلبانه بسیار سخت 
شده اســت. دفاع از جریان اصلاحات اهمیت دارد چون در 

صورت نبودش باید پیش از پیش نگــران آینده ایران بود. 
رئیس جبهه اصلاحات همچنین با طرح این پرســش که 
»اصلاح طلبان در کدام نقطه ایستاده و چه تحلیلی از رفتار 
حاکمیت و جامعــه دارند؟«، افزود: به عنــوان یک جریان 
دموکراسی خواه، مدافع حقوق بشر و مدافع حق مردم ایران 
باید بتوانیم عاملیت داشته باشیم و به این پرسش پاسخ داد 

که در این مقطع چه باید کرد؟
منصوری خاطرنشان کرد: در این مدت بیش از ۱۷ جلسه 
و بیش از ۵۰ ساعت با احزاب اصلاح طلب جلسه داشته و با 
آن ها گفت وگو کرده ایم تا به تحلیل واقع بینانه تر برســیم. 
جامعه به خصوص از سال گذشته دنبال گروهی می گردد 

که در داخل کشور مطالباتش را پیگیری کند. رئیس جبهه 
اصلاحات گفت: بیانیه ها و مواضع جبهه اصلاحات برآیند 
همین گفت وگو ها و تحلیل از رفتار حاکمیت و جامعه بوده 
است. تصمیمات  با رای بیش از دو سوم رای اعضای مجمع 
عمومی و بیانیه ها با حدود ســی امضای اعضا تصویب شده 

است.
 وی تاکید کرد: حفظ مسیر اصلاح طلبانه، قانونی، مدنی، 

مسالمت جویانه و پرهیز از خشــونت و  دفاع از حقوق همه 
شهروندان با همه سلایق و دیدگاه ها و دفاع از حقوق بشر تک 
تک شهروندان ایران را دنبال می کنیم و این شاخص ها نقطه 

تمایز ما با سایر جریان هاست.
 وی با انتقاد از قانون اخیر انتخابات گفت: ما بنا نداشتیم 
مستقیم وارد مساله انتخابات شویم چون در آسیب شناسی 
خود به این نتیجه رسیدیم که گفتمان اصلاحات متناسب 
با شرایط جامعه به روزرسانی شود؛ بنابراین دنبال نوسازی 
گفتمان اصلاحات با تکیه بر بیانیه ۱۵ ماده ای سال گذشته 

آقای خاتمی هستیم.
 این فعال سیاســی هم چنین با اشاره به رویکرد بخشی 
از مردم نسبت به تاثیر رای شان در انتخابات گفت: با قانون 
جدید انتخابات، جبهه اصلاحات در موقعیتی  قرار گرفت که  
توصیه ای برای انتخابات  ندارد. این به معنی قهر با صندوق و 
فاصله گیری از انتخابات نیست و اصلاحات باید تلاش کند 

که به انتخابات و صندوق رای معنا ببخشد.

آذر منصوری: 

جبهه اصلاحات توصیه ای برای انتخابات ندارد

گزارش

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی ، گفت: در حال حاضر، برای 
وحدت تشکیلاتی جریان های اصولگرا زمان کافی وجود ندارد 
و باید سعی شود که یک فهرســت واحد، بر مبنای شاخص ها و 
انتخاب اصلحِ ارجحی که بتواند مجلس دوازدهم را مجلس تحول 

و تکامل کند، ایجاد کرد.
به گزارش فارس؛ اســدالله بادامچیان، ادامــه داد: در این 
انتخابات، آن شــورای متحد جمعی میــان اصولگرایان پدید 

نمی آید و برای این کار، دیر شده است.
بادامچیان تصریح کرد: در زمان حال، تنها می شــود که هر 
کدام از مجموعه ها، کاندیداهای خود را بگویند و سعی شود به 

یک فهرست واحد برسیم.
دبیرکل حزب موتلفه اسلامی، در توضیح وحدت در فهرست 

و وحدت نسبی، گفت: ما ۲ راه بیشتر نداریم؛ یکی اینکه با هدف 
وحدت در فهرســت، بیاییم و به دنبال آن باشیم که بر مبنای 
شاخص ها، لیست ۳۰ نفره ای تهیه کنیم و بگوییم اصلح و ارجح 
کدام خواهد بود،که وقتی وارد مجلس می شوند تحول آفرین و 
تحول آور باشــند؛ و یا با دنبال کردن وحدت نسبی، شرایطی را 
ایجاد کنیم که در آن، مثلا همه تشــکل ها بر ۲۰ کاندید تفاهم 

کنند و هر کدام، ۱۰ نفر باقی مانده را خودشان معرفی کنند.
وی ادامه داد: این مســاله، میدان را برای مردم باز می کند 
تا بیایند ۲۰ نفر متحد را انتخاب کــرده و ۱۰ نفر را از گروه های 

مختلف برگزینند.
بادامچیان ضمن بیان این نکته که در فهرست جریان آن ها، به 
آن صورت مرسوم، سرفهرست وجود ندارد، تصریح کرد: ما اصولا 

در مجموعه مان سرفهرست نداریم. ما همه با هم یکی هستیم و 
همه مان سرفهرستیم.

وی ضمن اشاره به این نکته که شــورای وحدت نیروهای 
انقلاب اسلامی در حال بررسی و تکمیل فهرست کاندیداهای 
خود هستند، گفت: انتخابات هم از نظر مشارکت، هم از نظر فعال 
بودن فعالان سیاسی در زمینه های مختلف و هم از نظر شورای 
محترم نگهبان که صلاحیت ۱۵۰۰۰ نفر را احراز کرده است، با 

وضعیت خوبی پیش می رود.

حرف های تکراری اصلاح طلبان، کار تبلیغاتی بوده و با 
واقعیت انطباق ندارد

وی در ادامه اشاره به احراز صلاحیت ۱۵۰۰۰ کاندید از سمت 
شورای نگهبان، بیان کرد: این میزان، تعداد قابل توجهی است 
و گروه های اصلاح طلب که ادعا می کردند که ما فردی نداریم، 

اگر در بین این ۱۵۰۰۰ نفر، کاندید نداشته باشند جالب است.
بادامچیان ادامه داد: پیشنهاد من به آن ها این است که بیایند، 
افرادی را که از جناحشان در انتخابات این دوره مجلس ثبت نام 

کرده اند و شورای نگهبان صلاحیتشان را احراز کرده است، اعلام 
کنند و در کنار آن، اسامی آن هایی که صلاحیتشان احراز نشده اند 
نیز بگویند، تا معلوم شود این ها که بیانیه می دهند کاندیداهای ما 
را رد کرده اند، چند نفر ثبت نامی داشته اند، صلاحیت چه تعدادی 

از بینشان احراز و صلاحیت چه تعدادی احراز نشده است.
نماینده ادوار دوم و هشتم مجلس شورای اسلامی، تصریح 
کرد: در نتیجه این اقدام، مشخص می شود حرف های تکراری 

اصلاح طلبان، کار تبلیغاتی بوده و با واقعیت انطباق ندارد.

بادامچیان:  

برای وحدت تشکیلاتی جریان های اصولگرا دیر شده

گزارش
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خبر اقتصادی

وزیر اقتصاد خبر داد:
موافقت با گرانی نان 

در برخی استان ها
وزیر امــور اقتصادی 
و دارایی دربــاره ادعای 
افزایش قیمــت نان در 
برخــی نانوایی ها گفت: 
سیاســت دولت در این 

خصوص این است که سهم هزینه نان در معیشت و 
سفره خانوار پایین بماند. این سهم در ابتدای دولت 
۲.۵ درصد بود که اکنون به ۲ درصد کاهش یافته است. 
به گزارش خبرگزاری مهر، احسان خاندوزی افزود: در 
برخی استان ها تقاضای افزایش قیمت داشتند که به 
شوراهای آرد و نان رفت و مصوب شد اما اگر تخلفی در 
قیمت و کیفیت ایجاد شود، رسیدگی به آن در حوزه 
فعالیت وزارت صمت و سازمان تعزیرات است. او در 
پاسخ به ســوالی در خصوص افزایش قیمت گوشت 
اظهار کــرد: دولت دو اقدام مهم در ایــن زمینه را در 
دستور کار قرار داد؛ وزارت جهاد کشاورزی با تامین 
و عرضه کافی خــوراک و نهاده های دامی به حمایت 
از تولیدکنندگان و هم چنین تعادل بخشی به بازار از 

طریق واردات پرداخت.
    

سخنگوی سازمان امور مالیاتی:
فروشندگان باید مالیات 

بر ارزش افزوده را بپردازند
سخنگوی ســازمان 
امور مالیاتی تصریح کرد: 
اکنون به واســطه عدم 
وجود شــفافیت، عده ای 
مالیات ارزش افزوده را از 

مردم می گیرند و در اختیار سازمان امور مالیاتی قرار 
نمی دهند. به گزارش ایلنــا، مهدی موحدی بکنظر 
در یک گفت وگوی تلویزیونی اظهار داشت: مردم به 
عنوان مصرف کننده نهایی باید مالیات را پرداخت کنند 
که البته پرداخت هم می کنند و در این شکی نیست، 
اما واقعیت اینکه مردم و مصرف کننده نهایی پول را به 
فروشندگانی مثل رستوران و یا طلافروش پرداخت 
می کنند. او تاکید کرد: زمانی کــه مالیات بر ارزش 
افزوده پرداخت می شود ســازمان امور مالیاتی باید 
بداند کدام فروشنده چه میزان کالا به مصرف کننده 
نهایی فروخته تا به ازای آن مالیات بر ارزش افزوده را 
که مصرف کننده نهایی و خریدار در اختیار فروشنده 

قرار می دهد، اخذ کند.
    

فعالان صنعت لوازم خانگی عنوان کردند:
قاچاق لوازم خانگی 

با ارز 3000 تومانی
فعالین صنعــت لوازم 
خانگی معتقدند با توجه 
به مشــکلات ارزی امکان 
آزادسازی واردات نیست 
و حتی اگر واردات هم آزاد 

شــود به دلیل هزینه های پایین قاچاق، کالا همچنان 
از راه های غیرقانونی وارد کشــور خواهد شــد، چراکه 
قاچاقچیان ســوخت زیــر ۳۰۰۰ تومان را از کشــور 
خارج می کنند، در خــارج به قیمت بــالای ۴۰ هزار 
تومان می فروشــند و با این پول لوازم خانگی به کشور 
وارد می کنند. به گزارش ایسنا، امید فاضلی نیا، دبیرکل 
انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی ایران، در نشست 
خبری اظهار کرد: اقدامات در حــوزه برخورد با کالای 
قاچاق نباید مقطعی و جزیره ای بوده، بلکه باید هماهنگ 
و مستمر باشد. او درباره واردات تاکید کرد: در حال حاضر 
میانگین زمان تخصیص ارز به مواد اولیه صنایع ۸۰ روز 
است و فرآیند واردات مواد اولیه، چهار ماه طول می کشد، 
پس آزادسازی واردات در حد شعار است . اما این اظهارت 

در شرایط رکود تورمی، به رکود دامن می زند.
    

رئیس کل گمرک:
شبانه روز به سایت گمرک 

حمله سایبری می شود
رئیس کل گمرک ایران 
گفت: شبی نیست که حمله 
ســایبری نداشته باشیم و 
از مبادی قابل حدس زدن 
شبانه روز به سامانه حمله 

سایبری می شود. به گزارش تسنیم، محمد رضوانی فر  در 
جلسه هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران در پاسخ به 
سؤال یکی از اعضای هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران 
درباره دلایل قطع بودن سامانه گمرکی در برخی از اوقات 
و ایجاد اختلال در فعالیت ها، اظهار داشــت: به هرحال 
جنگ است و یک چک می زنیم و یک چک می خوریم 
و بخشی از مشکلات و قطعی هایی که در سامانه داریم، 
به این خاطر است. او درباره رسوب کالا در گمرک عنوان 
کرد: با شاخص های مختلف حجم ایستایی کالا در گمرک 
کاهش یافته و به صورت چشمی قابل مشاهده است، الآن 

کمتر از یک میلیون تن کالا در بنادر داریم.

رتبه اقتصادی ایران در مقایسه با جهان در حال 
پسرفت است و یکی دیگر از شاخص هایی که ایران 
در مقایسه با کشورهای دیگر ضعیف است، شاخص 
آزادی اقتصادی است به صورتی که ایران جزو پنج 
کشور بسته دنیا از لحاظ اقتصادی قرار گرفته است.

جدیدترین گزارش بنیــاد هریتیج در مورد 
آزادی اقتصادی نشان می دهد که ایران با دریافت 
نمره ۴۲.۲ از ۱۰۰، در بین ۱۷۶ کشور، رتبه ۱۶۹ 
را به خود اختصاص داده است. این در حالی است 
که میانگین نمره اقتصــادی در دنیا عدد ۵۹.۳ 
است. تنها کشورهای بوروندی، اریتریا، زیمباوه، 
سودان، ونزوئلا، کوبا و کره شمالی نسبت به ایران، 
رتبه پایین تری را در این زمینه کسب کرده اند. در 
سال ۲۰۲۲ نیز ایران تنها در مقایسه با این کشورها 
توانســت رتبه بالاتری را کسب کند. کشورهای 
سنگاپور، سوئیس و ایرلند نیز همانند سال گذشته 
توانستند به ترتیب بالاترین رتبه را در زمینه آزادی 

اقتصادی به خود اختصاص دهند.
گفتنی است شاخص آزادی اقتصادی بنیاد 
هریتیج بر اساس چهار نماگر »حاکمیت قانون«، 
»اندازه دولــت«، »اثربخشــی قانون گذاری« و 
»بازارهای باز« محاسبه می شــود که هر کدام از 

این نماگرها نیز زیرمجموعه های مرتبطی دارند.

فاصله حاکمیت قانون در ایران با جهان!
بر اســاس این شــاخص، ایران در دو زمینه 

»حاکمیت قانون« و »بازارهای باز«، فاصله بسیار 
زیادی با استانداردهای جهانی دارد به طوری که 
مقادیر این شاخص ها به طور متوسط ۵۰ درصد 

کمتر از میانگین جهانی آن است.
به گزارش فردای اقتصاد، در مورد شــاخص 
»اثربخشی قانون گذاری« وضعیت اندکی بهتر 
بوده به طــوری که حدود ۳۰ درصــد پایین تر از 
میانگین جهانی قرار دارد.  با ایــن حال ایران در 
مورد اندازه دولت بــا میانگین نمره ۷۸، مقداری 
بالاتــر از میانگین جهانی )۶۶( را کســب کرده 
اســت. این اتفاق به این دلیل است که برای مثال 
در مورد هزینه های دولت، نسبت بودجه عمومی 
و همچنین مالیات ها به GDP در ایران نسبت به 
کشورهای دیگر عدد پایین تری است و لذا باعث 
رتبه بهتر ایران شده است. این در حالی است که 
وجود درآمدهای نفتی و نقش بــالای دولت در 
اقتصاد، در قالب این شــاخص ها در نظر گرفته 
نمی شــوند و لذا باعث بالاتر بــودن رتبه آزادی 

اقتصادی ایران بر اساس این شاخص شده اند.
در همین رابطه، معیار مقایسه ای دیگری تحت 

عنوان »شــاخص رقابت پذیری جهانی« توسط 
موسسه توسعه مدیریت )IMD( وجود دارد که 
با استفاده از نماگرهای گسترده تری به مقایسه 
بین کشورها می پردازد و ازاین رو می تواند شاخص 
بهتری در این زمینه باشد. با این حال نقطه منفی 
در مورد این شــاخص، عدم جامعیت آن است به 
طوری که تنها برای ۶۴ کشور محاسبه شده است 

و ایران هم جزو آنها نیست.

در ایران اقتصاد در گرو سیاست است
یک اقتصاددان در گفت وگو با »توسعه ایرانی« 
با تاکید بر اینکه یکی از مشکلات اقتصاد ایران بسته 
بودن آن و عدم تعامل با جامعه جهانی است، عنوان 
کرد: اگر بهترین نوبلیست های اقتصاد هم به تهران 
دعوت و از نظر کارشناسی آنها استفاده کنیم، در 

یک اقتصاد بسته هیچ کاری نمی توانند بکنند.
مهدی پازوکی تاکید کرد: کشــورهایی که 
می خواهند به سمت پیشرفت و توسعه حرکت 
کنند، سیاست، و به خصوص سیاست خارجی، در 
خدمت اقتصاد است اما در ایران این اقتصاد است 
که در گرو سیاست قرار گرفته است و مادامی که 
این رابطه وجود دارد، ما از رقبای منطقه ای خود 

نیز عقب می افتیم.
او اظهــار کــرد: قطر 

یــک ســوم اســتان 
هرمــزگان ماســت؛ 
امــا در رویدادهای 

جهانــی نقــش 
بازی می کند 
و درآمد ارزی 

خود را افزایش می دهد در حالی که ظرفیت های 
بالقوه این کشور با ایران قابل مقایسه نیست. این 
استاد دانشگاه تصریح کرد: اگر دولت ایران سیاست 
خارجی خود را اصلاح نکند و محدودنگری را ادامه 
دهد، نه تنها در جهان بلکه در منطقه هم نمی تواند 

به اهداف توسعه ای خود برسد.

مانند جنگ سرد فکر می کنیم
پازوکی با بیان اینکه مضرات اقتصاد بسته هم 
برای ملت است و هم برای دولت، گفت: دولت باید 
به منافع ملی بیندیشد. مردم ما اکنون برخلاف 
دولت، به شــدت طرفدار تعامل با جامعه جهانی 

هستند، ولی حکومت آن را محدود می کند.
او تاکیــد کــرد: یکــی از اشــکالات نظام 
تصمیم گیری در جمهوری اسلامی این است که 
مانند دوران جنگ سرد فکر می کند در حالی که 
دنیا بعد از حمله به برج های دوقلو در آمریکا، تغییر 
کرده و نمی توان با سیاست های دوران جنگ سرد 

به رقابت جهانی پرداخت.

این کارشناس مســائل اقتصادی با اشاره به 
اینکه اکنون روســیه و چین بسیار از موقعیت ما 
برای رسیدن به اهداف خود سوءاستفاده می کنند، 
ادامه داد: حرف من این نیست که با روسیه ارتباط 
برقرار نکنیم اما اگر توازن با غرب را، در چارچوب 
منافع ملی ایران، برقرار کنیم می توانیم به سمت 

یک توسعه پایدار برویم که به نفع ماست.
پازوکی خاطرنشــان کرد: صریحا باید گفت 
امروز رابطه اقتصادی ما با ایالات متحده آمریکا 
به نفع ایران و به ضرر رقبای منطقه ای ماست؛ اما 

مسئولین متوجه این امر نیستند.
او اضافه کرد: اگر سیاست اقتصادی 
خود را به سمت تعامل با جامعه 
جهانی ببریم، به نفع ماســت. 
موقعیــت ژئوپولتیــک ایران 
به صورتی اســت که می تواند 
هاب منطقه شود اما از ظرفیت ها 
استفاده نشده است. این 
اســتاد دانشگاه 
بــا بیــان اینکه 
سیاست خارجی 

بسته در جهت منافع ملی نخواهد بود، اظهار کرد: 
نباید نوکر غرب باشیم و دولت باید نوکر ملت ایران 

باشد اما باید برای منافع ملی با دنیا تعامل داشت.
پازوکی درباره ضرورت تغییر سیاســت های 
خارجی تصریح کرد: برجام باعث شد شاخص های 
کلان اقتصادی مانند رشد تحت تاثیر قرار بگیرد به 
طوری که برای اولین بار پس از پیروزی انقلاب دو 
رقمی شــد. همچنین در دوره اصلاحات، با دنیا 
مودب صحبت می شد و به همین دلیل دولت های 
پس از خاتمی، به شاخص های سال ۸۳ نرسیدند. 
حتی نرخ ارز بازار آزاد کمتر از نرخ بانک مرکزی 

شده بود.

مصائب اداره قبیله ای یک جامعه صنعتی
این اقتصاددان در ادامه درباره ضعف حاکمیت 
قانون گفت: یکی از اشکالات دولت فعلی ما این 
اســت که حکمرانی خوب بر آن حاکم نیست و 
اگر وزرای امروز را با وزرای ســابق مقایسه کنیم 
به همین نتیجه می رسیم و دانش و سواد و درایت 

وزرای سابق با وزرای فعلی قابل مقایسه نیست.
او با ذکر مثالی، عنوان کرد: دولت کســی را به 
دبیرکلی شورای عالی مناطق آزاد منصوب کرده 
که سابقا با سرمایه گذاری خارجی مخالف بوده و 
حرف های او هیچ پشــتوانه علمی ندارند. کشور 
ضعیف شده و مسئولین متوجه نیستند اما جامعه 

این قضیه را می فهمد.
این اقتصاددان تاکید کرد: یکی از ایرادات دولت 
فعلی این است که انتخاب مدیران او قبیله ای و ایلی 
است؛ حتی در بین اصولگرایان چهره های خوبی 
وجود دارند که دولت رئیسی از آنها استفاده نکرده 
است؛ و به عبارتی با مدیریت سنتی می خواهد یک 
جامعه صنعتی را اداره کند. این امر دولت و اقتصاد 

را دچار پارادوکس می کند.
این استاد دانشگاه با بیان اینکه این سوءمدیریت 
حتی بر هماهنگی فعلی مجلــس و دولت و قوه 
قضاییه نیز ســایه می افکند، خاطرنشان کرد: به 
عنوان یک دلسوز منافع ملی، عرض می کنم اگر 
دولت در یکســال و نیم باقیمانده فعالیت خود، 
عناصر تکنوکــرات را وارد مدیریت خود کند، به 

نفع خودش است.

مهدی پازوکی با اشاره به معضلات بسته بودن اقتصاد کشور:

رابطه اقتصادی با آمریکا به نفع ایران و به ضرر رقبای منطقه ای است

مهدی پازوکی در گفت وگو با 
»توسعه ایرانی«: کشورهایی که 
می خواهند به سمت پیشرفت و 
توسعه حرکت کنند، سیاست، و 
به خصوص سیاست خارجی، در 

خدمت اقتصاد است؛ اما در ایران 
اقتصاد در گرو سیاست قرار دارد

استاد دانشگاه علامه طباطبایی: 
یکی از ایرادات دولت فعلی این است 
که انتخاب مدیران او قبیله ای و ایلی 

است؛ به عبارتی با مدیریت سنتی 
می خواهد یک جامعه صنعتی را 

اداره کند و این امر دولت و اقتصاد را 
دچار پارادوکس می کند

 باید سیاست خارجی خود را 
اصلاح کنیم. صریحا باید گفت 
امروز رابطه اقتصادی با ایالات 
متحده آمریکا به نفع ایران و به 

ضرر رقبای منطقه ای ماست؛ اما 
مسئولین متوجه این امر نیستند

یک کارشناس بازار مسکن گفت: ایران چهارمین کشور دنیا در داشتن فارغ التحصیلان 
مهندسی است و این نشان می دهد ما از کشور هایی هستیم که در این مورد امتیاز داریم و 
حتی تا ۵ میلیون دلار در سال فقط صادرات خدمات فنی مهندسی در ایران وجود دارد. 
من می توانم بگویم که ما در حوزه فن آوری ساخت ساختمان چیزی از چینی ها کم نداریم 
اگر چه می توانیم به همدیگر هم کمک کنیم، حتی شرایط و ضوابط ملی ساختمان ایران 
و مسائل فنی ما در بعضی از حوزه ها خیلی هم سختگیرانه تر از ضوابطی است که چینی ها 

در حوزه ساخت و ساز خود رعایت می کنند.
مهدی روانشادنیا در گفت وگو با اقتصاد۲۴ درباره ورود چینی ها به حوزه مسکن ایران 
تاکید کرد: اصلی ترین آسیب های این ورود حذف بیشتر تامین کنندگان ایرانی بخش 

ساختمان از بازار های اصلی خواهد بود.
او ادامه داد: باید بگویم که حضور چینی ها در بخش تسهیل فضای کسب وکار و رفع 
موانع حقوقی و تامین مالی بزرگ مقیاس می تواند این اشکال را داشته باشد که از فناوری 
و نیرو های بومی و ظرفیت های داخلی استفاده مناسبی نشود. اگر به این مورد آخر دقت 

شود ورود چینی ها و یا هر گروهی از هر کشوری به صنعت ساختمان ایران در بلند مدت 
می تواند با ایجاد یک فضای رقابتی به شفافیت و بهبود فضا و پایین آمدن قیمت ها و شاید 

اصلاح ضوابط و مقررات ما در جهت تثبیت امور بیانجامد.
این کارشناس بازار مسکن بیان کرد: موانع کسب وکاری ما بسیار زیاد است و از اینکه 
سرعت در عملکرد وجود داشته باشد، جلوگیری می کنند. کما اینکه ما یکی از بدترین 
رتبه ها را در شاخص کســب و کار داریم و یکی از بدترین بخش ها در صدور مجوز برای 
بخش ساختمان را نیز دارا هستیم.  گاه صدور مجوز ساختمان چندین ماه وقت و انرژی 
سرمایه گذار را هدر می دهد و این خودش نیز یک مانع جدی است. شاید ورود سرمایه های 
بزرگ آن هم از جنس خارجی و آن هم نوع چینی بتواند کمک کند برخی از این موانع که 

برای داخلی ها باز نمی شود به یمن حضور چینی ها رخ بدهد.
روانشادنیا خاطرنشــان کرد: اما نکته ای که باید در این میان خیلی به آن دقت کرد 
این است که، ما امروز خوشبختانه یا متاسفانه با مازاد ظرفیت در حوزه عرضه خدمات 
ساختمانی مواجه هستیم. ما هم در تولید ما و هم در ارائه خدمات فنی و مهندسی از ظرفیت 

خوبی برخورداریم. اگر ورود چینی ها منجر به این شود که هموطنان ما و نیروی کار فعال 
و متخصص که کشور بر روی آنان سرمایه گذاری کرده بیکار شوند و یا ظرفیت آنان اشغال 
شود می تواند یک آسیب جدی تلقی شود؛ بنابراین باید در بحث های رخ داده و تفاهم ها 
نیز تاکید شود که اجرا توسط گروه های ایرانی انجام شود. اگر اصلاح و یا بهبودی نیز در 
روش های ساخت و یا فناوری وجود دارد باید در قالب انتقال فناوری به گروه های ایرانی 

این اتفاق بیافتد.

کارشناس بازار مسکن با اشاره به حضور چینی ها در این حوزه:

نباید نیروهای متخصص داخلی نادیده گرفته شوند

گفت وگو

یک استاد دانشگاه صنعتی شریف در ارزیابی تبدیل ایران 
به صادرکننده برق در منطقه اظهار داشت: در حال حاضر تنها 
حدود یک تا ۱.۵ درصد صادرات کشــور دانش محور است؛ به 
عبارت دیگر در اکثریت قریب به اتفاق صادرات ما نقشی نداریم.

هاشم اورعی در گفت وگو با ایلنا افزود: اگر به آمار صادرات ۹ 
ماهه اول نگاه کنیم رتبه اول مربوط به نفت و گاز است که حدود 
بیش از ۴۰ درصد کل صادرات کشور را شامل می شود؛ یعنی 
صادرات مواد اولیه ای که ما در تولید آن نقشی نداشته ایم، ماده 

اولیه ای که تنها آن را از زمین استخراج کرده و صادر می کنیم 
و مصنوع نهایی ســاخته شــده از آن را نیز با چند برابر قیمت 
از همان کشــور واردکننده نفت خریداری می کنیم، دومین 
کالای صادراتی که حدود ۲۰ درصد را شامل می شود صنایع 
معدنی بوده که در ســاخت این مورد هم ما نقشی نداشته ایم 
و درواقع ماده اولیه اســت، مورد ســوم که ۱۵ درصد را شامل 
می شود مربوط به بخش کالاهای صنعتی و ۸ درصد نیز محصول 
کشاورزی است. در نتیجه باتوجه به این آمار لازم است در زمینه 
اقلام صادراتی تجدیدنظر کنیم یعنی کالاهایی صادر کنیم که 
ارزش افزوده بالایی داشته باشیم که برق می تواند یکی از این 

کالاها باشد.
او تصریح کرد: موضوع دیگر اینکه وقتی قرار است کالایی را 
صادر کنیم باید بتوانیم دائم ارسال کنیم یعنی اینگونه نیست 

که مشتری را منتظر نگاه داریم و هر زمان که خودمان برق لازم 
نداشتیم اقدام به صادرات کنیم باید تضمین بدهیم که همیشه 

کالایی که نیاز دارند را در اختیارشان قرار دهیم.
اورعی تاکید کرد: ما ۳۲۰ میلیارد کیلووات ساعت در سال 
برق تولید و تمام آن را مصرف می کنیم و بعضا نمی توانیم نیاز 
خودمان را تامین کنیم به طوری که مجبور به واردات و یا اعمال 
محدودیت و یا قطعی برای برق صنایع می شویم. یعنی رشد 
تقاضای برق از رشد تولید بیشتر است و این ناترازی نه تنها کم 
نمی شود بلکه زیاد هم می شود کمااینکه در اوج مصرف پیک 
پارسال گفته شد که ۱۲ هزار مگاوات کسری داریم و پیش بینی 
است است که برای ســال آینده این رقم به ۱۸ هزار مگاوات 
می رسد، بعبارت دیگر در شرایطی که ما ناترازی فزاینده است 

به هیچ عنوان امکان افزایش صادرات برق نداریم.

استاد دانشگاه شریف:

تنها 1.5  درصد صادرات، دانش محور است

گفت وگو

رامتین موثق
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یادداشت

سید امیر طباطبائیان مدیر ناحیه انرژی 
و سیالات شــرکت در گفت وگو با مجری این 
برنامه به تشریح دســتاوردهای این مدیریت 
 پرداخته اســت که ماحصــل آن را در ادامه 

مطلب می خوانید.
    

لطفاً به عنوان سؤال نخست، درباره 
وظایف و عملکرد ناحیه انرژی و سیالات 

توضیح دهید.
ناحیه انرژی و سیالات فولاد مبارکه تأمین 
انرژی و ســیالات موردنیاز خطــوط تولید 
فولاد مبارکه را به عهــده دارد. این واحد از 6 
زیرمجموعه تولیدی و 2 دفتر فنی و واحدهای 
اکســیژن و هیدروژن، نیروگاه، تصفیه آب و 
پساب، تولید آب ســرد، گرم، دمین و بخار، 
توزیع ســیالات و توزیع برق تشــکیل شده 
اســت؛ ضمن اینکه دفتر فنــی تولید و دفتر 
فنی تعمیرات پشــتیبانی واحدهای زیر را به 

عهده دارد.

واحد اکسیژن
واحــد فولادســازی بزرگ تریــن 
مصرف کننده اکسیژن تولیدی واحد ماست. 
واحد احیا مستقیم بزرگ ترین مصرف کننده 
ازت تولیدی اســت و هوای فشرده این واحد 
برای کل نواحی تولیدی فولاد مبارکه ارسال 
می شــود. ظرفیت فعلی تولید اکسیژن این 
واحد 75 هزار نرمال مترمکعب در ســاعت 
است و به همین نســبت ازت تولید می شود. 
آرگون هم به نســبت کمتر تولید و به مصرف 
فولادســازی می رســد. محصولات فوق در 
مخازن مایع ذخیره می شــوند تــا در زمان 
 نیــاز، تبدیل بــه گاز و برای مصــرف فولاد 

ارسال  شود.

استفاده از پساب های شهری
 در فرایند تولید

تأمین آب صنعتی تمام واحدهای شرکت 
در تصفیه آب و پســاب انجام می شود. یکی 
از وظایف دیگر این واحــد پیگیری مباحث 
زیســت محیطی است. بر این اســاس، انواع 
پساب ها در شرکت اعم از پساب های بهداشتی 
و صنعتی و پساب های شیمیایی ناحیه نورد 
سرد در سه تصفیه خانه موجود تصفیه می شود 
و از نظر زیست محیطی پساب تصفیه نشده در 

فولاد مبارکه وجود ندارد.
یکی از منابع جدید فــولاد مبارکه برای 
تأمین آب موردنیازش پســاب های شهری 
است که توسط چهار ایستگاه پمپاژ به شرکت 
منتقل می شــود. ورنامخواســت، مبارکه، 
زرین شهر و صفاییه 4 ایستگاه پمپاژ شهری 
هستند که زیرمجموعه همین واحد به شمار 
می آیند. وظیفــه این ایســتگاه ها دریافت 
پساب های شهری از تصفیه خانه های شهری 
و جمع آوری و انتقال به فولاد مبارکه اســت. 
در فولاد مبارکه تصفیــه تکمیلی و تبدیل به 
آب صنعتی انجام می شــود. بخش دیگری از 

آب صنعتی که ما تولید می کنیم و به چرخه 
تولیــد بازمی گردانیم پســاب های صنعتی 
خود شــرکت اســت که با تصفیه تکمیلی، 
بازچرخانی پساب را انجام می دهیم و بخش 
 دیگری از آب صنعتی موردنیاز را از این منبع 

تأمین می کنیم.

تصفیه خانه های واحد توزیع سیالات
در واحد توزیع سیالات دو تصفیه خانه ویژه 
وجود دارد که یکی مربوط به نورد گرم و دیگر 
مربوط به خط اسیدشــویی نورد سرد است. 
پس از اینکه آب در نورد گــرم برای مصارف 
خنک کاری محصول و تجهیزات استفاده شد، 
واحد توزیع ســیالات آن را تحویل می گیرد، 
چون این آب شامل آلودگی هایی مثل پوسته 
و لجن و روغــن اســت. در تصفیه خانه نورد 
گرم آلودگی ها از آب جدا می شــود و در برج 
خنک کن این آب مجــدداً خنک می گردد و 
دوباره به سیکل تولید بازگردانی می شود. واحد 
تصفیه امولشن و تصفیه پساب های اسیدی 
نورد سرد را هم داریم که پساب های اسیدی را 
از واحدهای اسیدشویی 1 و 2 نورد سرد تحویل 
 PH می گیرد و پس از خنثی سازی و تنظیم
به عنوان پســاب، تحویل واحد تصفیه آب و 

پساب می دهد.

به زودی فولاد مبارکه از برق شبکه 
بی نیاز خواهد شد

فــولاد مبارکــه به عنــوان مهم تریــن 
مصرف کننده انرژی الکتریکی کشــور، نیاز 
دارد تا به برق تأمینی شــبکه وابسته نباشد و 
بتواند پایداری تولید را در هر شرایطی تثبیت 
کند. واحد نیروگاه فولاد مبارکه مشتمل بر 4 
توربوژنراتور است. از این تعداد، 3 توربوژنراتور 
در بدو راه اندازی در سال های 1370 راه اندازی 
شــده و یک توربوژنراتور گازی نیز در ســال 
1382 به بهره برداری رسیده و فعلًا با ظرفیت 
عملی 250 مگاوات تأمین حدود 20 درصد 
انرژی موردنیاز فولاد مبارکه را به عهده دارد. 
با ورود نیــروگاه 914 مگاواتی فولاد مبارکه 
و همین طور نیروگاه خورشــیدی به زودی 
این شرکت از برق شــبکه بی نیاز خواهد شد 
و حتی در بلندمــدت می تواند تأمین کننده 

برق هم باشد.

واحد توزیع برق
 این واحد انتقال انرژی الکتریکی از نیروگاه 
و شبکه سراسری به خطوط تولید و مدیریت 
مصرف آن را بر عهــده دارد. وظیفه دیگر این 
واحد تعمیرات و نگهداری خطوط و تجهیزات 
فشارقوی و ادوات مورداستفاده در پست های 
فشارقوی اســت. تنظیم و نگهداری سیستم 
رله و حفاظت فولاد مبارکــه هم بر عهده این 

واحد است.

واحد تولید آب سرد، گرم، دمین و بخار
 در این بخش سه گرید آب از نظر کیفیت 
تولید می شــود. گرید اول که باکیفیت ترین 

آب اســت موردنیاز تولید بخار فوق داغ برای 
نیروگاه بخار و تولید انرژی است. دو گرید دیگر 
فرایندهای تولید بخار اشــباع و خنک سازی 
تجهیزات حساس در واحدهای فولادسازی، 
آهن ســازی، ریخته گری و نورد سرد و گرم را 
پوشش می دهد. این واحد مسئولیت تأمین 
آب فوق گرم و آب سرد سیستم های گرمایش و 
سرمایش سالن های تولید نورد سرد، واحدهای 
اداری، پولپیت ها و هواسازهای صنعتی را هم 
بر عهده دارد. تولید بخار اشباع جهت استفاده 
در فرایند نورد سرد از دیگر مسئولیت های این 

واحد است.

دفاتر فنی تولید و تعمیرات
 دفاتر فنی تولید و تعمیرات دو رکن اصلی 
ناحیه انرژی و سیالات به شمار می آیند. دفتر 
فنی تولید وظیفه نظارت بر فرایندهای تولید را 
دارد و کیفیت و کمیت تولید و هزینه های تولید 
و... را پشتیبانی می کند. دفتر فنی تعمیرات 
نظارت بر عملیات تعمیرات در ناحیه را بر عهده 
دارد و مشخص می کند تعمیرات به چه شکلی، 
با چه کیفیت و با چه ابزاری انجام می شــود. 
برنامه ریزی انواع اســتانداردهای تعمیراتی 
و برنامه ریــزی انــواع درخواســت کارهای 
تعمیراتی، رابط بین ناحیه و واحدهایی مثل 
تعمیرات و تعمیرگاه مرکزی، بازرســی فنی 
و واحدهــای بیرون ناحیه هــم در دفتر فنی 

تعمیرات انجام می شود.
انجام درســت و دقیق وظایــف در ناحیه 
انرژی و سیالات ضامن تولید پایدار و باکیفیت 

به شیوه ای اقتصادی در شرکت است.

اهم برنامه ها و اهداف و فعالیت های 
سال آینده در این مدیریت کدام اند؟

بخشی از برنامه سال آتی به افزایش ظرفیت 
تولید مربوط می شــود و بخشــی مربوط به 
توسعه کیفی محصولات و همچنین خدمات 
فنی و پشتیبانی است. ناحیه انرژی و سیالات 
لازم است انرژی و ســیالات خطوط تولید را 
تأمین کند و هم راســتا با نیاز خطوط تولید 
برنامه ریزی های لازم در این زمینه و همچنین 
بهینه سازی و کاهش مصرف حامل های انرژی 

را انجام دهد.
کسب گواهینامه استاندارد سیستم 
مدیریت بازدهی آب یعنی ایزو 46001 به 

چه معناست؟
یکی از اقدامات بســیار خوبــی که فولاد 
مبارکه به طــور جدی از ســال ها قبل دنبال 
می کرد، راهبرد بهینه سازی و مدیریت مصرف 
آب بود. پروژه ها در این خصوص در شــرکت 
انجام می شود و نتایج هم از سال 1397 به بعد 
مشاهده شد که با وجود محدودیت های شدید 
آبی در استان و خشک ســالی های شدید در 
سال های اخیر، ما توانستیم رکوردهای تولید را 
بسیار بهتر از سال های قبل ارتقا دهیم. اقدامات 
ما بسیار گســترده و متنوع بود، ولی هیچ گاه 
به صورت آکادمیک و استانداردی به آن نگاه 
نمی کردیم. در واقع اقدامات بسیار خوبی انجام 

داده بودیم، ولی هیچ مرجع بیرونی به کار ما 
نظارت نداشت تا اگر نکته قابل بهبودی در این 
فرایند لازم است، آن را به ما گوشزد کند. سال 
گذشته این پیشنهاد از سوی قسمت تضمین 
کیفیت مطرح شد تا اگر امکان دارد، استاندارد 
ISO 46001 را که اســتاندارد مدیریت آب 
در شرکت است دنبال کنیم. الآن که موفق به 
کسب این استاندارد شده ایم، به گفته بسیاری 
از کارشناســان این حوزه توانسته ایم مطالب 
بسیار زیاد جدیدی یاد بگیریم و ان شاءالله با 
پیاده سازی این استاندارد و تداوم استقرار در 
سال های آینده بتوانیم اقدامات سیستماتیک 
بهتری برای شرکت انجام دهیم تا آبی را که در 
دسترس شرکت است به نحو درست و بهینه 

استفاده کنیم.
با توجــه به اقدامــات فعلی، فولاد 
مبارکه می تواند بازدهی آب در چرخه 

تولید را بهبود ببخشد؟
بهبــود یــک فرایند مســتمر اســت و 
هیچ گاه نمی توانیم ادعــا کنیم به نقطه اعلی 
رسیده ایم. پس حتی در کوچک ترین واحدها 
و کوچک تریــن مصرف کننده ها همیشــه 
جای بهبود وجــود دارد. همیــن حرکت را 
ســال 1394 برای اســتاندارد انرژی انجام 
دادیم و روند کاهش مصرف انرژی را شــاهد 
بودیم. پس هرســاله باید با برنامه ریزی برای 
کاهش میزان مصرف آب و انــرژی و اجرای 
آن، این مهم را پیگیری کنیم. استاندارد آب 
اســتاندارد ســخت گیرانه ای بود و ما اولین 
شــرکت بزرگی هســتیم که توانستیم این 

استاندارد را پیاده سازی کنیم.

درباره گواهینامه ایزو 50001 در حوزه 
انرژی توضیح دهید.

انرژی در صنعت تعاریف زیــادی دارد. ما 
باید تمام انرژی های واردشــده به شرکت را 
به یک زبان مشــترک دربیاوریم. انرژی برق 
بر اساس کیلووات ساعت اســت؛ انرژی گاز 
بر اســاس ارزش حرارتی سوخت است؛ سایر 
حامل های انرژی مثل هوای فشرده و نیتروژن 
و آب نیز هرکدام واحد اندازه گیری مشخصی 
دارند. زبان مشــترک همه این ها می شــود 
گیگاژول بر تن تولید که با تقســیم بر میزان 
تولید فــولاد مبارکه عدد شــاخص مصرف 
انرژی در فولاد مبارکه به دســت می آید. این 

عدد الآن حــدود 23.4 گیگا ژول بر تن فولاد 
خام است. استاندارد ملی تولید فولاد به شماره 
9653 وجود دارد و مــا الآن در زمینه مصرف 
10 درصد پایین تر از استاندارد ملی هستیم. 
از زمان راه اندازی فولاد این استاندارد رعایت 
شده و روند ما کاهشی بوده است. این امر نشان 
می دهد ما استاندارد ایزو ISO 5001 مدیریت 
مصرف انرژی را به خوبی پیاده سازی می کنیم. 
واحدهای تولیدی و انرژی بر به همین ترتیب 
پروژه های کاهش مصرف انرژی و بهینه سازی 
انرژی را انجام داده اند که توانســته ایم به این 

مهم دست پیدا کنیم.
نقش قراضه در کاهش مصارف انرژی 

چیست؟
تولید فولاد در ایران بر پایه آهن اسفنجی 
است. این به آن علت اســت که منابع قراضه 
در کشور ما ضعیف اســت. اگر بتوانیم قراضه 
بیشــتری به عنــوان خــوراک واحدهــای 
فولادســازی اســتفاده کنیم مصرف انرژی 
می تواند به عدد 20 هم برســد. البته که عدد 
23 در سطح جهانی قابل قبول است و این عدد 
برمی گردد به درصد مصرف خوراک واحدها. 
آهن اسفنجیِ بیشتر مصرف انرژی را افزایش 
و مصرف قراضۀ بیشتر مصرف انرژی را کاهش 

می دهد.
در حوزه انرژی و سیالات، برای کاهش 
اتلاف  حرارتی چه تدابیری اندیشیده 

شده است؟
در قالب اســتاندارد ایزو 50001 هر سال 
برنامه واحدهای تولیدکننده را ارائه می دهیم. 
بحث اتلاف حــرارت چندین مفهــوم دارد؛ 
اتلاف حرارت از فرایندهــای تولید یا اتلاف 
حرارت از ســاختمان های اداری و... . این ها 
باید از هم تفکیک شــوند. در قسمت اداری 
مســئول این مبحث تعمیرات مرکزی است 
و مصرف آن ها برای ما بارز نیســت. در سال 
98 با احداث یک بویلــر یازیافت حرارت در 
نیروگاه گازی توانستیم راندمان این نیروگاه 
را حدود 6 تــا 7 درصد بهبود دهیــم. اخیراً 
پروژه ای به بهره برداری رســید که واحدهای 
تولید بخار اشــباع را در ناحیه نورد ســرد به 
هم متصل کردیــم و در نتیجه، حدود 10 تن 
در ســاعت کاهش مصرف بخار داشتیم. در 
ناحیه فولادســازی پــروژه power ON و 
power OFF کوره های قوس را داشتیم که 
در کاهش تلفات انرژی و حرارت اثرگذار است. 
پروژه خوبی هم در واحد احیا مستقیم در حال 
اجراست که با توسعه رکوپراتورهای مدول های 
احیا می توانند از حرارتی که در حال هدر رفتن 
است جلوگیری کنند و تولید بیشتری حاصل 
شود. پروژه توسعه رکوپراتورهای کوره های 
پیش گرم نورد گرم را ســال گذشته داشتیم 
که اثرگذاری خوبی در کاهش مصرف انرژی 
داشت. هر پروژه بهبود یا بهینه سازی انرژی 
تا 3 ســال می تواند برای ما به عنــوان آورده 
بهینه ســاز انرژی ملاک قرار بگیرد و بعد از 3 
سال اســتاندارد از ما داده ها را به عنوان داده 

کاهش انرژی قبول نمی کند؛ بنابراین هر سال 
باید پروژه های کاهــش مصرف انرژی جدید 

تعریف شود.
این اقدامات بر اساس سند پایداری 
و چشم انداز پنج ســاله محیط زیست 

شرکت انجام می شود؟
محیط زیســت و انرژی و ســیالات هدف 
یکسانی دارند و همه اقدامات در خصوص بهبود 
شرایط محیط زیستی شرکت است. سندی هم 
که از طرف محیط زیســت تعریف شده است 
با هماهنگی ناحیه انرژی و ســیالات و بقیه 
 نواحی تولیدی بوده که پروژه های مربوطه را 

پوشش می دهد.

مدیر ناحیه انرژی و سیالات فولاد مبارکه:

مصرف انرژی در فولاد مبارکه منطبق با استانداردهای جهانی است
یادداشت مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه؛

حرکت به سمت توسعه؛ با تولید 
محصولات موردنیاز در فولاد مبارکه 

دســت یابی به تولید محصولات پوشش داری 
چون ورق گالوانیزه، ورق رنگــی و ورق قلع اندود، 
نشان دهنده گذر از راهی دشوار، سنگین و مسئولیتی 
خطیر برای تأمیــن نیاز بــازار و تولید محصولاتی 
اساسی است که نقش انکارناپذیری در موفقیت های 
صنعتی شــرکت فولاد مبارکه داشته است، راهی 
پرافتخار که در ســایه دانش، تخصص، دلسوزی و 

خودباوری جهادگران فولاد مبارکه تحقق یافت.
امــروزه اســتفاده از محصــولات و ورق های 
پوشــش دار فولادی به علت طول عمر بیشــتر و 
خوردگی، زنگ زدگی، اکسید شدن و تخریب کمتر و 
سایر خواص دیگر در صنعت افزایش یافته و مشتریان 
زیادی در بازار به این محصولات روی آوردند و صنایع 
متعددی همچون صنعت خودروسازی، ساختمان، 
لوازم خانگی، ماشین ســازی، حمل ونقل و صنایع 
فلزی به طور گسترده از این ورق ها استفاده می کنند.

بیش از بیســت ســال اســت که از زمان تولید 
ورق هــای پوشــش دار و گالوانیــزه در هیجدهم 
بهمن ماه ســال 1381 در شــرکت فولاد مبارکه 
می گذرد که طی آن خــط تولیــد ورق گالوانیزه 
با ظرفیت اســمی 200 هزار تن در ســال، توسط 
شــرکت C.M.I طراحی و نصب گردید و در طول 
این سال ها محصولات تولیدی فولاد مبارکه به روش 
غوطه وری گرم تولیدشده و به علت کیفیت مطلوب، 
مقرون به صرفه بودن، امــکان ایجاد ضخامت های 
بالای پوشــش، اســتحکام بــالا و چســبندگی 
 مناســب ورق های فــولادی، بازار مطلوبــی را در 

کشور دارد.
تولید ورق گالوانیزه در شرکت فولاد مبارکه در 
سال های آغازین فعالیت این واحد، همواره نیازمند 
برخورداری از تجهیزات، تکنولوژی و دانش برخی 
شرکت های خارجی بود که ضرورت رفع وابستگی 
و تأمین نیازها از داخل کشور و بومی سازی صنعت، 
متخصصان این شرکت و شرکت های وابسته را بر آن 
داشت تا در راستای بومی سازی قطعات حیاتی خط 
گالوانیزه گام بردارند که در این راستا به فعالیت های 
بسیاری همچون تغییر اتوماسیون دستگاه جوش، 
رادیانت تیوب هــا، غلتک های حوضچــه مذاب، 

مشعل ها و غلتک های کوره می توان اشاره کرد.

به دلیل اســتقبال بــازار از ورق گالوانیزه فولاد 
مبارکه،  ضــرورت تأمین نیــاز داخــل، افزایش 
درخواســت مشــتریان و با توجه به اینکه امکان 
تولید ورق گالوانیزه باضخامت پایین در خط تولید 
وجود نداشت، مقرر گردید خط تولید این محصول، 
مدرن سازی شود و نوسازی و بهسازی )ری ومپ( و 
همچنین طراحی و تغییر اتوماسیون صنعتی خط 
گالوانیــزه در اولویت قرار گرفــت و علی رغم اینکه 
تکنولوژی و دانش این نوسازی تنها در اختیار معدود 
شرکت هایی در جهان بود، برای نخستین بار گروهی 
از متخصصان و مهندســان داخلی شــرکت فولاد 
مبارکه با همکاری شرکت ایریسا، موفق به طراحی 
و کیفی سازی خط مدرن و پیچیده گالوانیزه فولاد 

مبارکه شدند.
پروژه نوسازی و بهسازی خط تولید ورق گالوانیزه 
که در مهرماه سال گذشته و در کمتر از سه ماه به ثمر 
نشست، رویدادی مبارک در راستای افزایش کیفی 
تولیــدات و کاهش ضخامت ورق های پوششــی، 
ارتقای ایمنی خط، بهبود زیســت محیطی فرایند 
تولید گالوانیزه، کاهش هزینه های محصول نهایی 
و نیز مدرن ســازی و افزایش بهــره وری و کاهش 
ضایعات خــط تولید بود که بــه همت متخصصان 
داخلی و بــا محوریت معاونت توســعه شــرکت 
فولاد مبارکه صــورت گرفت و طی آن دســت کم 
180 تن تجهیز دمونتــاژ و 300 تن تجهیز مونتاژ 
گردیــده و 64 کیلومتر کابل کشــی انجام شــد و 
تغییرات ساختاری بسیاری در خط صورت گرفت 
 تا خط گالوانیزه بــرای مأموریت کیفی جدید خود 

قابل استفاده شود.
بدیهی اســت اقدامات صــورت گرفته در واحد 
تولید ورق گالوانیزه شرکت فولاد مبارکه در جهت 
کسب استقلال صنعتی و اقتصادی، رفع وابستگی 
و جلوگیری از خروج ارز از کشــور و تأمین نیازهای 
تخصصی بازار صنعتی کشور بوده و این دستاوردها 
که با استقبال بازار و پیش خرید محصولات همراه 
بوده، گامی در جهت خودباوری و خوداتکایی است 
که درنهایت زمینه را برای خلق آینده ای بهتر برای 

ایران اسلامی هموار می کند.
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گزارش

مدیرعامــل شــرکت فــولاد مبارکه در 
اجلاس ملی روایت پیشــرفت که با حضور 
رئیس جمهور برگزار شد، ۴ روایت پیشرفت 
فولاد مبارکه از زمان تولد تا دوره نوآوری باز 

را تشریح کرد.
اجلاس و مراسم اهدای نخستین جایزه 
ملی روایت پیشرفت با عنوان روایتِ قهرمانِ 
امید صبح روز دوشــنبه ۱۶ بهمن ۱۴۰۲ با 
حضور رئیس جمهور در سالن اجلاس سران 
برگزار شد. در این مراسم مدیرعامل شرکت 
فولاد مبارکــه به عنوان یکــی از راویان این 
اجلاس، ۴ روایت پیشــرفت صنعت فولاد را 

تشریح کرد. 

روایت اول »کوه قراضه«
مدیرعامل فولاد مبارکه اظهار کرد: روایت 
اول »کوه قراضه« است، زمانی قصه پیشرفت 
کشورهای مختلف را می خواندم که روایتی 
مربوط بــه حوالی ســال ۱۹۸۱ میلادی در 
کشوری درگیر جنگ نظرم را جلب کرد، در 
این دوران یک عده جوان تصمیم می گیرند 
کارخانــه تولیــدی و فولادی بــرای ایجاد 
زیرساخت های کشورشان بسازند چون در 
صنعت دنیا از کنسروسازی تا کشتی سازی، 

همه وابسته به صنعت فولاد هستند.
محمدیاسر طیب نیا افزود: این کشور در 
آن سال ها و در شــرایط جنگی رتبه سی ام 
دنیا در تولید فولاد در جهان را داشت و همه 
آنها را از این کار منــع می کردند و بر این باور 
بودند که موفق نخواهند شــد چرا که امکان 
اســتفاده از تجهیزات و تکنولوژی روز را به 
دلیــل تحریم ها و جنگ نداشــتند و اعتقاد 
داشــتند نمی توانند این کار را انجام دهند و 
اینجا نهایتا کوهی از تجهیزات قراضه خواهد 
شــد. آن زمان خیلی از افراد می پرســیدند 
کشــوری که برای تأمین نیازهای اساســی 
مــردم مشــکل دارد و حتی امــکان خرید 
مهمات جنــگ را ندارد چرا بــه دنبال یک 
 کارخانه فولاد سازی با آخرین تکنولوژی روز 

دنیا است.
وی ادامه داد: نهایتا جوانان ایســتادند، 
تجهیــزات را خریــداری و نصــب کردند و 
امروز ایــن کشــور در رده ۱۰ کشــور برتر 
جهان در حوزه تولید فولاد قــرار دارد و آن 
شــرکت فولادی نیز امروز برتــر در جایزه 
دانشی آسیا اســت، رتبه اول در تولید فولاد 
در جنوب غرب آسیا و شــمال آفریقا را دارد 
و به عنوان بزرگ ترین شــرکت بورسی آن 
کشور به شــمار می رود. آن کارخانه، فولاد 
مبارکه اصفهان و آن کشــور ایران اســت و 
من محمدیاسر طیب نیا افتخار دارم با بیش 
از دو دهه خدمــت در این صنعت مادر امروز 
 به عنوان مدیرعامل این مجموعه در خدمت 

شما هستم.

روایت دوم »حکایت پیچ و مهره«
مدیرعامل شــرکت فــولاد مبارکه، در 
روایت دوم اذعان داشــت: قبــل از اینکه به 
عنوان مدیرعامل منصوب شوم، معاون خرید 
بودم، بازدیدی از بخش های مختلف داشتم 
شاهد بودم که بخش بزرگی از انبارها به پیچ 
و مهره ها و مواد مصرفی اختصاص داشــت و 
در بین همه آن قطعات، کارتن های قدیمی 
بزرگی بود که نظرم را جلب کرد. پرسیدم که 
این کارتن ها چیست؟ جمله تلخی شنیدم؛ 
این کارتن ها پیچ و مهره های زمان ســاخت 
کارخانه بــود که از ایتالیا وارد شــده بود، به 
تعبیری حتی پیــچ و مهره کارخانــه نیز از 
خارج وارد می شد چه برسد به قطعات فوق 
سنگین. حتی رنگ های روی اسکلت فلزی 
را روزی وارد می کردیم. کارخانه در ابتدای 
دهه ۷۰ راه اندازی شد، نسل به نسل گذشت و 
تا امروز تولید ایتالیا بعد از کشور ما قرار گرفت. 
نه تنها بالاتر از ایتالیا بلکه دانمارک و اسپانیا 
بسیاری از کشــورهای مدعی دیگر در رده 

بندی جهانی  قرار گرفت.
وی افزود: امروز ما در فــولاد مبارکه ۳۱ 
هزار و ۲۵۶ نفر نیروی انســانی داریم که به 
همت، اراده و فکر این افــراد تا امروز یکصد 
هــزار قطعه، معــادل ۹۰ درصــد نیازهای 
ما، بومی ســازی شــده اســت و در صنعت 
فولاد به رغــم تحریم ها در اغلــب زمینه ها 

خودکفا شــده ایم و می توانیــم تجهیزات و 
قطعات کارخانه فولادســازی را از سنگ تا 
 رنگ بســازیم و با افتخار روی آن بنویسیم 

ساخت ایران.

روایت سوم »روی پای خودمان«
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در روایت 
سوم اظهار داشت: عنوان روایت سوم »روی 
پای خودمان« اســت که مربوط می شــود 
به ۷ مهر ســال ۱۴۰۰، روزی کــه به عنوان 
مدیرعامل شرکت منصوب شدم، فردای آن 
روز همکارانم را گرد هم آوردم، می دانستیم 
که کجا مشکل داریم و نقاط ضعف و قوت ما 

کجاست.
صنعت فولاد رشــد خوبی را داشــت اما 
متوازن نبــود، ظرفیت های خوبــی ایجاد 
شــده بود اما امکان بهره برداری کامل از آن 
را نداشــتیم، کارگران می خواستند تولید 
کنند اما یک روز انرژی نداشتیم، تابستان ها 
محدودیت بــرق داشــتیم و زمســتان ها 
محدودیت گاز، معضل آب داشتیم و اگر همه 
این ها جور بود به مشــکل حمل و نقل و مواد 

اولیه برمی خوردیم.
یک راه این بود که با رفتن پشــت در اتاق 
وزرا از آنها بخواهیم مشــکلات را حل کنند 
اما ما با رایزنی و نشست با مدیران متخصص 
و جهادی و بعد از ســاعت ها مســأله کاوی، 
تصمیم بر خود تأمینی گرفتیــم. با تدارک 
دیده شده رویکرد توسعه را به جای غر زدن 
انتخاب کردیم، قرار بر این شد این بار توسعه 
متوازن را در دستور کار قرار دهیم، توسعه ای 
که همه جنبه های ملی و انســانی آن با هم 

رشد کند.
مدیرعامــل فولاد مبارکــه تصریح کرد: 
از همان ســال اول رقم ســرمایه گذاری ما 
به صورت تصاعدی رشــد کــرد و در اقصی 
نقاط کشور برای تأمین مواد اولیه و تکمیل 
زنجیره ارزش در بالادســت و پایین دست از 
سنگان تا سیستان، از اسفراین تا کردستان 
از چهارمحال و بختیــاری و یزد تا هرمزگان 
ســرمایه گذاری کردیم تا متوازن شــویم. 

روی حمل مواد هم سرمایه گذاری کردیم، 
۵۰ لوکوموتیــو خریداری کردیــم و با این 
 تمهیدات مشــکل مواد اولیه و حمل و نقل 

حل شد.
برای تأمین برق با همکاری مپنا، نیروگاه 
بزرگ با راندمان بالا را در کارخانه طی ۱۸ ماه 
بهره برداری کردیــم، همچنین برای این که 
مردم کشــور دچار خاموشی نشوند نیروگاه 
خورشیدی را با ظرفیت تولید ۶۰۰ مگاوات 
برق در شــرق اصفهان کلنگ زنی کردیم و 
برای حل مشکل آب پروژه انتقال آب دریای 
عمان به فلات مرکزی را تســریع بخشیدیم 
تا به فضل الهی آب دریا را بهار ســال آینده 
در اصفهان مصــرف کنیم و برداشــت ما از 
همین رودخانه نیمه جان هم به صفربرسد، 
در زمینه تأمین گاز اگرچه قوانین دســت و 
پاگیر همچنان وجود دارد اما با هدف گذاری 
و سرمایه گذاری که در میادین گازی کردیم 

مشکل حل خواهد شد.
وی یادآور شــد: مواد اولیه فراهم شــد. 
معضل انــرژی هم تا حدودی مرتفع شــد و 
بذرهایی که کاشــته بودیم شــروع به ثمر 
دادن کرد. ســال گذشــته بــرای اولین بار 
شاید جز معدود شــرکت هایی بودیم که با 
۱۰۰ درصــد ظرفیت کار کردیــم و جذب 
نیرو و اشــتغال زایی برای ۱۳ هــزار و ۵۰۰ 
نفر با اجــرای ۲۲۰ طــرح در نقاط مختلف 
کشــور را محقق ســاختیم و طی این مدت 
۲۲ محصول جدید بــه محصولاتمان اضافه 
شد که برخی از آنها محرمانه است. قطعه ای 
سنگ آهن را فرآوری کرده ایم که ارزش آن 
را ۳۰۰ برابر بیشتر شد و با تولید فولاد زنگ 
نزن  )Stainless Steel( بــرای اولین بار 
در منطقه ارزش ســنگ آهن را از استخراج 
تا فرآوری ۱۰۰۰ برابر بیشتر کردیم که این 
اقدام من را یاد کیمیاگری می اندازد که بشر 
به دنبالش بود، اما این کیمیاگری با اکســیر 
شیمیایی نیســت و فرمول دیگری با عنوان 
»اکسیر همدلی، اکسیر تلاش، اکسیر اراده 

ایرانی« دارد.
این یعنــی تحقق وعده قــرآن: »و انزلنا 

الحدید فیه بأس شــدید و منافــع للناس.« 
»و آهن را نازل کردیم که در آن منافعیست 

برای مردم.«

روایت چهارم »آن ۳۶ ساعت« 
مدیرعامل فولاد مبارکه در روایت چهارم 
اذعان داشــت: فولاد مبارکــه تنها کارخانه 
فولادی است که نامش مستقیماً در لیست 
تحریم های آمریکا تکرار شــده، این موضوع 
نه تنها ما را متوقف نکرد، بلکه ما را به سمت 
خودکفایی، تغییــر تکنولــوژی و نوآوری 
سوق داد. دشــمن وقتی از تحریم ها ناامید 
شد در تیر ماه سال ۱۴۰۱ ما را مورد یکی از 
بزرگترین حمله های سایبری صنعتی انجام 
شده طی چند ســال اخیر قرار داد، ساعت 
۶ و ۳۰ دقیقــه صبح بود، خاطرم هســت با 
من تماس گرفتند که مورد حمله ســایبری 
گســترده ای قرار گرفتیم و همه بخش های 
کارخانه متوقف شده است، ۱۷ پاتیل ۲۰۰ 
تنی مملــو از مــذاب ۱۶۰۰ درجه حرارت 
بلاتکلیف معلق شبیه به یک بمب در فضای 
فولادسازی روی جرثقیل ها و غیره مانده اند، 
همه سیستم ها قطع اســت و بیش از ۵۰۰ 
کامیون حامل مواد اولیه و محصولات فولاد 

مبارکه پشت در مانده بودند.
وی اظهار کرد: همزمان در آن روز به چند 
شرکت دیگر نیز حمله شده بود اما هیچکدام 
پیوستگی و گســتردگی بالای سیستم های 
ما را در حوزه IT و OT نداشــتند و ساعتی 
بعد فیلمی از یکی از شــرکت ها منتشر شد 
که ریزش مذاب را نشــان می داد که حاصل 
این حمله بــود و ما بنا داشــتیم اجازه ندیم 
هیچ چیزی از شــرکت بیرون درز پیدا کند. 
با بررسی ها شاهد نفوذ بر روی دوربین های 
مدار بسته شرکت شدیم و متوجه شدیم که از 
۱۴ ماه قبل بر روی سیستم های ما نفوذ کرده 
بودند، همکاران ما به سرعت تمام سیستم ها 
را از مدار خارج کرده بودند و آنها نتوانستند به 

اهداف خود برسند.
 بسیاری از PLCها و مرزهای نرم افزاری 
کارخانه از مدار خارج شده بود. انگار آب سرد 
روی تنم ریخته بودند. حساب آبروی ایران 

بود و تصمیم های سخت.
طیب نیــا ادامــه داد: ماجــرای آن روز 
شنیدنی است ولی به خاطر محدودیت های 
امنیتی فقط به این بسنده می کنم؛ حمله ای 
که قرار بود کارخانه ما را حداقل ۶ ماه متوقف 
کند در عرض ۳۶ ســاعت به همت بچه های 
فولاد رفع شــد و کارخانه به تولید بازگشت. 
ما نه تنها بســتر را امن تر کردیم بلکه ما را به 
این نتیجه رســاند که باید به تکنولوژی های 
روز ورود کنیــم و ورود به حیطــه نوآوری و 
ســرمایه گذاری خطرپذیر را آغــاز کردیم. 
طی یک سال گذشــته ۸۵۰ میلیارد تومان 
معادل یک ســوم کل ســرمایه گذاری این 
حوزه در کشور برای نوآوری سرمایه گذاری 
خطرپذیر دارد و با ده ها مرکز دانشگاهی کار 

را شروع کرده ایم.
امروز ما نزدیک قله هاییم. ما امروز به خلق 
آینده بهتر برای مردم فکر می کنیم این هدف 
ما در کارخانه فولاد مبارکه است: خلق آینده 

بهتر برای ایران و ایرانی
بنده محمدیاســر طیب نیــا مدیر عامل 
فولاد مبارکــه اصفهــان، بزرگترین تولید 
کننده فولاد ایران شــما را با این سئوال تنها 
می گذارم که نقش شــما عزیزان در ساخت 
این آینــده بهتر بــرای ایــران و ایرانی چه 

خواهد بود؟

طیب نیا تشریح کرد؛

۴ روایت پیشرفت فولاد مبارکه از زمان تولد تا دوره نوآوری باز
بازدید دبیر شورای راهبردی کشور 

از شرکت ورق خودرو
 چهارمحال و بختیاری 

حجت الاسلام والمســلمین احمد سلطانی 
دبیر شــورای راهبــردی دولت ایــران قوی در 
کشــور و هیات همــراه، ۱۸ بهمن مــاه ۱۴۰۲ 
با حضور در شــرکت ورق خــودرو چهار محال 
و بختیاری ضمــن گفتگو با جمعــی از مدیران 
شرکت از خط تولید شــرکت ورق خودرو بازدید 
کرد. او گفت: یکی از دلایل بازدید از شرکت های 
صنعتی قدردانی و حمایت معنــوی از زحمات 
دست اندرکاران امر تولید است، لذا ضمن تقدیر 
از تیم مدیریتی و پرسنل شــرکت که همگی از 
جوانان متخصص و بومی این منطقه هســتند، 
 امیدواریم که آینده بهتری را برای این شــرکت 

شاهد باشیم.
به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی شرکت 
ورق خودرو چهار محال بختیاری، طی این بازدید 
گزارش فعالیت هــا، برنامه ها و دســتاوردهای 
شرکت توســط نوید ایزدی مدیر ارشد کارخانه 
ارائه شــد. در ادامه نوید ایزدی گفت: در۱۰ماهه 
گذشته سال جاری با وجود مشکلات و تنگناهای 
زیادی همچون ، عدم تامین مواد اولیه ورق فول 
هارد موردنیاز، کمبود برق وگاز و... توانســتیم با 
همت و تلاش کارکنان شرکت به دستاوردهای 
مهم و قابل توجهــی در زمینه تولیــد و فروش 

محصولات برسیم.
ایزدی افزود: یکی از دستاورهای ارزشمند سال 
جاری علاوه بر رکوردهــای مکرر تولید،کیفیت 
و فروش محصولات توانســتیم بــه تولید ورق 
گالوانیزه ویژه بدنه نمایان خودرو دســت یابیم و 
بدین ترتیب کشور از واردات محصولات گالوانیزه 
مورد نیاز صنایع خودروســازی خودکفا شــد. 
وی کســب این موفقیت ها را حاصل دانش فنی 
جوانان این شــرکت و همت و تــلاش بی دریغ 
آنها عنوان کرد و بیان داشــت: تولید محصولات 
اســتراتژیک گالوانیزه در شــرکت ورق خودرو 
گامی مهم در راســتای تکمیــل زنجیره ارزش 
فولاد بوده و هم اکنون تمامــی نیاز این صنعت 
 مهم و لوازم خانگی در شرکت ورق خودرو درحال 

تولید می باشد.

نقش کلیدی شرکت ورق خودرو در خودکفایی 
صنعت خودرو سازی کشور دبیر شورای راهبردی 
دولت ایران قوی پس از بازدید از و استماع گزارش 
مدیران شرکت اظهار داشــت: برنامه های سال 
جاری و ثبت رکوردهای تولید این شــرکت نیاز 
صنایع خودروسازی کشــور را تأمین می نماید 
و نقشــی کلیدی در خودکفایی صنعت خودرو 

سازی کشور ایفا کرده است.
 سلطانی در ادامه با تاکید بر اهمیت رشد تولید 
در شرایط فعلی کشور تصریح کرد: یکی از دلایل 
بازدید از شرکت های صنعتی قدردانی و حمایت 
معنوی از زحمات دست اندرکاران امر تولید است، 
لذا ضمن تقدیر از تیم مدیریتی و پرسنل شرکت 
که همگی از جوانان متخصص و بومی این منطقه 
هســتند، امیدواریم که آینده بهتری را برای این 

شرکت شاهد باشیم.
او افزود: ما انتظار آینــده ی بهتری برای این 
شــرکت داریم؛ انتظــار داریم این شــرکت در 
سال های پیش رو پیشرفت بسیاری داشته باشد و 

تولید باکیفیت در آن روی غلتک بیفتد. 
وی خاطرنشان کرد: امســال که مقام معظم 
رهبری بر مسئله تولید داخل تاکید دارند، شرکت 
ورق خودرو در مسیر تحقق این شعار گام اساسی 
برداشته و نتایج مثبت بســیاری در این شرکت 
حاصل شده است. وی در پایان اظهار کرد: شورای 
راهبردی کشور به دستور ریاست محترم جمهور 
حجت الاسلام دکتر رئیسی، ضمن بررسی و یاری 
رساندن به مسئله تولید در دل کارخانه ها به رفع 
موانع تولید کمک نمایــد و در دیداری که امروز 
از شــرکت ورق خودرو انجام شد و صحبت هایی 
که با مدیران این شرکت داشــتیم اخبار بسیار 
مسرت بخش از روند رو به رشد تولید محصولات 
استراتژیک شرکت دریافت نمودیم و امیدواریم 
با تداوم رویکرد جدی مدیریت شرکت به مسئله 
تولید بتوانیم روز به روز شــاهد روند روبه رشــد 
شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری باشیم.

در مراســم روز ملی صادرات که  با حضور وزیر صمــت، نمایندگان مجلس و 
فعالان اقتصادی در اتاق بازرگانی هرمزگان برگزار شد، از فولاد هرمزگان به عنوان 

صادرکننده نمونه تقدیر به عمل آمد.
به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی شــرکت فولاد هرمزگان، مراسم روز 
ملی صادرات در استان هرمزگان با حضور عباس علی آبادی وزیر صنعت، معدن و 
تجارت، احمد مرادی نماینده مردم بندرعباس در مجلس، خلیل قاسمی رئیس 
سازمان صمت اســتان هرمزگان و جمعی از فعالان و مدیران شرکت های بزرگ 

استان در محل اتاق بازرگانی بندرعباس برگزار شد.
عباس علی آبادی در این مراســم بیان کرد: بایســتی ظرفیت های اســتان 
هرمزگان را بیشتر بشناســیم تا بتوانیم در اســتان کار کنیم. پتانسیل نخست 
هرمزگان دریاست که باید از این ظرفیت در حوزه های تجاری، صادرات و واردات، 

گردشگری ، تامین آب و... استفاده شود و با دریا اقتصاد کشور نجات می یابد. وی 
در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اینکه هرمزگان استانی مرزی در جبهه 
تجارت اســت، عنوان کرد: برای واردات و صادرات باید بهترین واردکنندگان و 
 صادرکنندگان کشور در هرمزگان جمع شوند، زیرا هرمزگان پتانسیل عظیمی در 

تجارت دارد.
در این مراســم احمد مرادی نماینده مجلس، عطاالله معروفخانی مدیرعامل 
شرکت فولاد هرمزگان، محمدرضا صفا رئیس اتاق بازرگانی بندرعباس و تنی چند 

از فعالان اقتصادی استان هرمزگان مسائل خود را با وزیر صمت مطرح کردند.
در پایان مراسم، از صادرکنندگان برتر استان تقدیر به عمل آمد که شرکت فولاد 
هرمزگان همانند چند سال اخیر به عنوان صادرکننده نمونه استان انتخاب شد و 

لوح تقدیر و تندیس روز ملی صادرات را دریافت کرد.

تقدیر از فولاد هرمزگان به عنوان صادرکننده نمونه استان هرمزگان
خبر
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مدیران دولت ایــن روزهــا از افزایش کمتر 
دستمزد نسبت به نرخ تورم در سال های اخیر دفاع 
می کنند. استدلال آنها متکی به درصدهای افزایش 
مزد، بدون توجه به پیشتازی تورم و نرخ خط فقر 
انجام می گیرد و مدعی هستند افزایش حقوق این 

سال ها »عادلانه و مکفی« بوده است.
در روزهای اخیر »صولــت مرتضوی« وزیر 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سخنانی گفت: از بدو 
امر تلاش دولت سیزدهم بر این است که بخشی 
از مشــکلات را در حوزه اداری و کارگری برطرف 
کند طوری که در دو سال گذشته بالغ بر ۸۴درصد 

حقوق و مزایا افزایش یافت.
اما آیا این اعداد و درصدهای اعلام شده می تواند 
بحران معیشتی طبقه کارگر را حل کند؟ »آیت 
اسدی« عضو کارگری شورای عالی کار در پاسخ 
به ضرورت هــای افزایش دســتمزد کارگران به 
قانون اشاره کرده و می گوید: هنوز جلسات عملی 
و رسمی دستمزد ۱۴۰۳ در صحن شورای عالی 
کار آغاز نشده است. فقط در یک جلسه بحث مزد 
منطقه ای مطرح شــد که به نتیجه نرسیدیم و 
موضوع به کمیته دستمزد احاله شد که در آنجا هم 

این مساله مردود دانسته شد.
او تاکید دارد: همچنان منتظر تشکیل جلسه 
شورای عالی کار هستیم. ماه قبل نشست شورای 

عالی کار تشکیل نشــد درحالی که قرار بود این 
نشست ها ماهانه تشکیل شود.

اســدی در ارتباط با نحوه افزایش دستمزد و 
اینکه کدام فرمول برای افزایش مزد ۱۴۰۳ عادلانه 
و رضایت بخش اســت، گفت: همه می دانیم که 
سفره جامعه مزدبگیر کشور به شدت کوچک شده 
است و لاجرم هر فرمولی که پیشنهاد کنند و در 
دستور کار قرار دهند، در عمل باید بتواند موثر باشد. 
عددها و درصدها روی کاغذ هیچ کاری نمی کنند. 

فرمولی مهم است که بتواند در عمل سفره ها را از 
آب رفتن نجات دهند و رضایت جامعه حقوق بگیر 

کشور را جلب کند.

گفتاردرمانی   آقایان، 
مرهمی   بر   زخم   مردم   نیست

به گفته این نماینده کارگری، مساله فقط به 
سفره ها و آب رفتن سبد خرید کارگران محدود 
نیست. ناکافی بودن دستمزد موجب تنزل شدید 
انگیزه کارگران و بهره روی تولید شده و بنابراین 
فقط یک فرمول موثر و رضایت بخش برای افزایش 
دســتمزد می تواند بهره وری را به تولید کشــور 

برگرداند.
اسدی با بیان اینکه »سیاســت های مزدی 
دولت ها در دهه های اخیر نتوانسته رضایت نیروی 
کار را جلب کند و بهره وری تولیــد را بالا ببرد«، 
ادامه داد: از قضا کاملًا برعکــس عمل کرده اند. 
حالا ما از دولت یا وزیر کار یا هر مقام مســئولی 
که ادعا می کند دســتمزد را به میــزان کافی و 
رضایت بخش افزایش داده ایم، دعوت می کنیم 
نه در گفت وگو با رســانه ها بلکه در نشست های 
شورای عالی کار این نظرات را ارائه کند. ما هم از 
کارشناسان خبره دعوت می کنیم تا این نظرات 
را بشنوند و قضاوت کنند. آقایان باید بدانند آنچه 

 اهمیت دارد داده های آماری واقعی ست نه شعار 
و گفتاردرمانی.

او افزود: یک وقتی هست ما فقط می خواهیم 
با گفتاردرمانی فضای جامعه را به زعم خودمان 
آرام کنیم اما یک وقتی هم هست که می خواهیم 
رضایت واقعی جامعه هدف را جلب کنیم. برای 
جلب رضایت کارگران، اســتناد به این درصدها 
بدون توجه به واقعیت هــای عینی زندگی، اصلًا 

کارساز نیست.

اوضاع در حال وخیم شدن است
عضو کارگری شــورای عالی کار با بیان اینکه 
»چندین سال است که شعار سال، رونق تولید و 
بهره وری ست«، تصریح کرد: برای رسیدن به رونق 
تولید، تامین معاش کارگران بیشترین اهمیت 
را دارد. دولت ها می آینــد و می روند و هر دولتی، 
همه تقصیرات را گردن دولت قبــل می اندازد و 
تصمیمات مدیران قبلی را زیر سوال می برد اما ما 
به این اظهارات اهمیت نمی دهیم. برای ما آنچه 
ارزشمند است، واقعی دیدن سفره های کارگران 
اســت. اینکه ببینیم در این دو سال یا چند سال، 
گوشت چقدر گران شده، مرغ چقدر گران شده، 
هزینه های مســکن چقدر رفته بالا، هزینه های 

آموزش فرزندان کارگران چقدر رفته بالا و.....
او ادامه داد: اگر سفره های کارگران و هزینه های 
زندگی را واقعی ببینیم، به بیراهه نمی رویم و در 
رسیدن به رونق تولید موفق می شویم اما اگر نه، 
باز هم دنبال شعاردرمانی و درصدسازی باشیم، 
نارضایتی کارگران ادامه خواهد داشت و وضعیت 
بغرنج اقتصاد کشور تغییر نخواهد کرد. این خطر 

هم هست که روزبه روز اوضاع بدتر شود.
»با این سیاست های مزدی نیروی کار ارزشی 
کشور از دست می رود«. اسدی با بیان این مطلب 
افزود: دلســردی نیروی کار ماهر و متخصص و 
موج سنگین مهاجرت متخصصان، نتیجه همین 
سیاست هاست. کارگرانی نیز که راهی برای فرار از 
این شرایط ندارند با رغبت و انگیزه کار نمی کنند و 
مجبورند به یک حقوق غیرواقعی که هزینه های 

نصف ماه هم نیست تن دردهند.

فریز   مزد،   بحران تامین  اجتماعی   را 
شدت   می بخشد

این فعال کارگری، یکی دیگر از مشــکلات و 
عواقب دستمزد ناعادلانه و غیرواقعی را »احتمال 
ورشکستگی سازمان تامین اجتماعی« دانست و 
در این رابطه گفت: حقوق غیرواقعی و ناعادلانه، 
ورودی های ماهانه ســازمان تامین اجتماعی را 
کاهش می دهد و همان طور کــه می بینیم این 
سازمان دیگر توان انجام تعهدات قانونی خود را 

نخواهد داشــت. با اســتمرار سیاست های فریز 
مزدی، بحران ورشکســتگی ســازمان تامین 

اجتماعی تشدید خواهد شد.
اســدی در ادامه در ارتباط با ادعای وزیر کار 
مبنی بر افزایش ۸۴درصدی حقــوق و مزایای 
کارگران در دو سال گذشــته گفت: امروز فاصله 
حقوق ها با خط فقر خیلی زیاد است. دو برابر این 
حقوق هم به خطر فقر نمی رسد. افزایش حقوق ها 
و تناسب آن با هزینه های زندگی اظهرمن الشمس 
است. مصوبه های مزدی شــورای عالی کار هم 
مشخص است و می توان افزایش دستمزد دو سال 
اخیر را جمع زد اما یک جمع ساده، همه واقعیت ها 
را نمی رساند. البته در مورد کارگران سایر سطوح، 
افزایش تجمیعی دســتمزد خیلی کمتر از این 
حرف ها بوده اســت و باید بدانیم نیروی ارزشی 
و بهره ور کشــور، در همین طیف ســایر سطوح 

قرار دارد.
او تاکید کرد: کارگران سایر سطوح، کارگران 
متخصص و ورزیده هســتند که تولید را به پیش 
می برند اما سیاســت های مزدی سال های اخیر 
فاصله سایر سطوح و حداقل بگیری را تقریباً از بین 
برده و با این تخریب، انگیزه کارگران متخصص 

کشور نیز از میان رفته است.

افزایش   1.5  میلیون   مزد 
نیاز   به   این  همه  تبلیغ   نداشت

نماینده کارگران در شــورای عالی کار با بیان 
اینکه »آنچه برای کارگران مهم است، آورده ریالی 
افزایش دستمزد است و با این درصدها سفره ها پر 
نمی شود«، گفت: مگر همان افزایش ۵۷درصدی 
مزد ۱۴۰۱ که مدام روی آن مانور می دهند، چقدر 
آورده ریالی داشت؟ فقط یک میلیون و ۵۰۰هزار 
تومان! در همین مدت اجاره خانه، چهار یا پنج برابر 
این رقم اضافه شده است یعنی الان کارگری که 
خانه ندارد و مســتاجر است، باید کل یک حقوق 
کامل را برای اجاره خانه بدهد، آن وقت هزینه های 
روزمره زندگی را مجبور اســت بــا اضافه کار یا 
کارکردن در اســنپ و مسافرکشی تامین کند! 
در این اوضاع، آن یک میلیون و ۵۰۰هزار تومان 

افزایش مزد، واقعاً چقدر موثر بوده است؟!

کارگران سایر سطوح، کارگران 
متخصص و ورزیده هستند 

که تولید را به پیش می برند اما 
سیاست های مزدی سال های اخیر 

فاصله سایر سطوح و حداقل بگیری 
را تقریباً از بین برده است
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قانون افزایش سن بازنشستگی 
از ابتدای ۱۴۰۳ اجرا می شود

معاون فنی و امور بیمه ای سازمان تامین اجتماعی 
گفت: اجرای افزایش سن بازنشستگی از اول فروردین  
سال ۱۴۰۳ است. محمد محمدی در گفت وگو با ایرنا 
گفت: اجرای ماده ۲۹ برنامه هفتم و شرایط بازنشستگی 
منوط به تدوین و ابلاغ آیین نامه است اما عملیاتی شدن 
آن مطابق قانون برنامه هفتم توسعه از اول فروردین ماه 
سال ۱۴۰۳ قابل انجام خواهد بود اما قانون گذار شرطی 
در این قانون قید کرده مبنی بر اینکه هر فرد براســاس 
قوانین قبلی می تواند با رعایت قانون بازنشست شود؛ 
طوری که نحوه محاسبه مستمری به نسبت »سنوات 
اشتغال« به »سنوات الزامی اشتغال« خواهد بود. وی 
ادامه داد: به طور مثال تصور کنید یک خانم با ۴۲ سال 
سن و ۲۰ سال سابقه اشتغال در سال آینده درخواست 
بازنشستگی می کند. از همین رو باید حدود سه ماه اضافه 

کار کند و سپس زودتر از زمان موعد، بازنشسته شود.
    

کارگران گروه ملی فولاد اهواز 
تجمع کردند

شماری از کارگران گروه ملی فولاد اهواز روز سه شنبه 
)۲۴ بهمن ماه( در اعتراض به  عدم توجه مدیران به اجرای 
طرح طبقه بندی مشاغل تجمع کردند. به گزارش ایلنا، 
پیشتر مدیران این شــرکت وعده داده بودند که طرح 
طبقه بندی مشاغل در حقوق دی ماه کارگران اعمال 
شود که تاکنون به این وعده عمل نشده است. کارگران 
خواستار همسان ســازی دســتمزدها برابر دریافتی 

شرکت های فولادی دیگر هستند.
    

برگزاری تجمع اعتراضی 
بازنشستگان کرمانشاه

روز کذشــته )۲۴ بهمن(، جمعی از بازنشستگان 
کرمانشاه در اعتراض به وضع بد معیشتی خود تجمع 
اعتراضی برگزار کردند. به گزارش ایلنا، این بازنشستگان 
خواسته های خود را حقوق بالاتر از خط فقر و برخورداری 
از خدمات درمانی و رفاهی مناسب دانستند و افزودند: با 

حقوق های ناچیز زندگی ممکن نیست.
    

تأخیر دوباره در پرداخت حقوق 
کارگران بخش فروش بلیت مترو

شــماری از کارگران پیمانکاری بخش فروش بلیت 
مترو تهران از عدم واریز حقوق دی ماه خود خبر دادند. به 
گزارش ایلنا، این کارگران که حدود دو ماه است زیر نظر 
پیمانکار جدیدی کار می کنند، می گویند: امیدوارم بودیم 
پیمانکار جدید حقوق را به موقع پرداخت کند اما بهمن ماه 
رو به پایان است و ما هنوز حقوق دی ماه خود را نگرفته ایم. 
آنها می گویند: شرکت رایانه شهر شــهرداری، کار را به 
پیمانکار جدید واگذار کرده اما نه عیدی و ســنواتمان را 

داده و نه هنوز بیمه آبان ماه را تسویه کرده است.
    

کلاه زردها مقابل شورای نگهبان 
تجمع کردند

روز گذشته )۲۴ بهمن( جمعی از اپراتورهای پست های 
فشار قوی برق سراسر کشور به تهران آمدند و در اعتراض 
به افزایش ۲۰درصدی حقوق ســال بعد، مقابل شورای 
نگهبان تجمع کردند. به گزارش ایلنا، نمایندگان کلاه زردها 
می گویند: ما کارگران دولت هستیم و باید دستمزدمان 
مانند تمام کارگران کشور توسط شورای عالی کار تعیین 
شود اما دولت امسال برای دومین بار، افزایش حقوق ما را 
در لایحه بودجه سالانه و مطابق با افزایش حقوق کارمندان 
دولت تعیین می کند که این رویه غیرقانونی ســت. آنها 
می گویند: سال گذشته نیز با مطالبه گری و تجمع مقابل 
شورای نگهبان، افزایش دستمزد ما از لایحه بودجه حذف 
شد. امیدواریم امسال نیز شورای نگهبان صدای ما را بشنود.

مانور روی اعداد و درصدها، واقعیات زندگی مزدبگیران را تغییر نمی دهداخبار کارگری

کارگران؛ در جست وجوی جرعه ای عدالت

عددها و درصدهای روی کاغذ، هیچ 
کاری نمی کنند. فرمولی مهم است 

که بتواند در عمل سفره های کارگران 
را از آب رفتن نجات دهند و رضایت 

جامعه حقوق بگیر کشور را جلب کند

حدود ۹ ماه دیگر یعنی در پنجم نوامبر ۲۰۲۴، 
شاهد برگزاری انتخابات ریاست جمهوری ایالات 
متحده خواهیم بود که بدون شک یکی از مهمترین و 
پر تنش ترین انتخابات ریاست جمهوری است و باید 
شاهد شگفتی های بسیار نادری در این راستا باشیم. 
همانند ادوار گذشــته باز هم نامزدهای دو حزب 
دموکرات و جمهوریخواه باید مقابل یکدیگر قرار 
بگیرند و اساساً نامزد قابل اعتنایی از حزب سوم وارد 
میدان نخواهد شد. تا به اینجای کار بسیاری از داده ها 

نشان می دهد که دونالد ترامپ چندی دیگر به عنوان 
نامزد نهایی حزب جمهوریخواه و احتمالاً جو بایدن 
به عنوان نامزد اصلی حزب دموکرات معرفی خواهند 
شد. البته نگرانی بســیار زیادی در سطوح بالای 
حزب دموکرات در مورد وضعیت جسمی و ضعف 
حافظه بایدن وجــود دارد و برخی معتقدند بایدن 
با این وضعیت به راحتی در مقابل ترامپ شکست 
می خورد و پیروزی وی در انتخابات ۲۰۲۴ چیزی 
شبیه به معجزه است. بایدن فقط می تواند در حوزه 
اقتصادی علیه ترامپ مانور دهد؛ چراکه تا حد قابل 
قبولی تورم را مهار و میزان زیادی شغل ایجاد کرده 
است. اما در حوزه سیاست خارجی، پرونده عریض 
و طویلی به نام اوکراین دارد و در خاورمیانه و دریای 

سرخ با محوریت ارتش آمریکا اتفاقاتی رخ داده که 
او را در آماج انتقادهای جدی قرار داده است. در این 
میان دونالد ترامپ همانند سال ۲۰۱6 میلادی نه 
تنها در حال موج سواری علیه دموکرات هاست، بلکه 
بحثی را باز کرده که نه تنها دموکرات ها و بایدن، بلکه 
تمام کسانی که در خارج و داخل آمریکا پیرو مکتب 
»گلوبالیسم« یا »جهانی شدن« هستند هم مورد 

هدف قرار می دهد. 

تمرکز بر داخل، اما با سناریوی جدید! 
دونالد ترامپ همانند گذشته معتقد است که در 
صورت پیروزی چندین اقدام را باید اجرایی کند. 
نخستین اقدامی که ترامپ در ادامه سیاست های 

تمرکز بر داخلِ خود بدان اشــاره کــرده، پرونده 
مهاجرانی است که از مرزهای جنوبی وارد آمریکا 
شــده اند. او در کمپین انتخاباتی اش در دانشگاه 
کارولینا تأکید کرد که در صورت پیروزی در انتخابات 
نوامبر، به »سیاســت مرز های باز« که توسط جو 
بایدن، آغاز شده است، پایان خواهد داد و بزرگترین 
اخراج مهاجران غیرقانونی در تاریخ آمریکا را رقم 
خواهد زد. اما موضوع دوم که حالا اکثر کشورهای 
اروپایی از آن هراس دارند، موضوع ناتو است. ترامپ 
در تشدید حملات خود به ناتو مدعی شد که به یک 
رهبر خارجی گفته است روسیه را تشویق می کند تا 
»هر کاری که می خواهد« در قبال کشور های عضوی 
که از نظر او به اندازه کافی برای دفاع از خود در ناتو 
هزینه نمی کنند، انجام دهد. ترامپ این موضع را به 
مسائل اقتصادی گره زده و اعلام کرده که کشورش 
از حیث زیرســاخت های اساســی مانند راه آهن، 
لوله های آب و گاز، پلُ ها و حتی ساختمان مدارس 
بسیار فرسوده است و بر همین اساس دلیلی ندارد که 
میلیاردها دلار برای دفاع از اوکراین و سایر کشورهای 

عضو ناتو از جیب مردم آمریکا هزینه شود! این موضع 
شاید در گذشته هم از ســوی وی اتخاذ شده اما در 
شرایط کنونی بسیاری از مولفه ها تغییر کرده است. 
ترامپ با این اقدام به پایگاه اجتماعی خود که عموماً 
سطوح متوسط به پایینِ جامعه آمریکا هستند اعلام 
می کند که نباید به بایدن که باعث و بانی هدر رفتن 
بودجه کشور برای حفاظت از اروپا و دیگران شده، 

رأی بدهید. ترامپ در حقیقت پــرده جدیدی از 
نمایش خود را با تمرکز علیه طیفی اجرایی کرده 
که معتقدند آمریکا باید به پیمانی مانند ناتو تمام و 
کمال اهمیت بدهد و برای آن میلیاردها دلار هزینه 
کند؛ موضوعی که ترامپ خلاف آن را در دستور کار 
گذاشته و در حال آماده سازی افکار عمومی علیه 
بایدن و حتی شرکای اروپایی و آسیایی آمریکاست!  

فرشاد گلزاری

انتقاد اروپایی ها از مواضع رئیس جمهور سابق آمریکا علیه ناتو به بالاترین حد رسید؛

حمله به گلوبالیست ها، آنچه ترامپ اجرا کرد!

عضو شورای عالی کار با بیان اینکه مزد همیشه عقب تر از نرخ 
تورم بوده، گفت: اگر نرخ تورم را به سبد معیشت، نسبت به سال 
گذشته در نظر بگیریم حداقل عدد سبد معیشت امسال بیش از 
۱6میلیون تومان خواهد بود. علیرضا میرغفاری در گفت وگو با مهر 

گفت: کمیته مزد ذیل شورای عالی کار قرار داشته و هر سال عدد 
سبد معیشت که شامل اقلام خوراکی و غیرخوراکی است از سوی 
این کمیته استخراج می شود. وی افزود: اقلام خوراکی را انستیتو 
تغذیه ایران براساس کالری مورد نیاز بدن تعیین می کند. در ادامه 

هم به اقلام غیرخوراکی مانند مسکن، بهداشت و درمان، آموزش، 
پوشاک و... برای مناطق مختلف می رسند. در نهایت هم میانگین 
سراسری عدد سبد معیشت به دســت می آید. وی ادامه داد: با 
توجه به بند ۲ ماده ۴۱ قانون کار، یکی از معیار های تعیین حقوق 

و دستمزد تأمین سبد معیشت با بعد خانواری که مراجع رسمی 
مشخص می کنند که در حال حاضر ۳.۳ نفر است، در نظر گرفته 
می شود. میرغفاری با تاکید بر اینکه عدد دستمزد همیشه عقب تر 
از سبد معیشت بوده است، اظهار کرد: با توجه به بند یک ماده ۴۱ 
قانون کار، نرخ تورم یکی از شاخص های لحاظ شده در حقوق و 
دستمزد بوده که هر ساله در نهایت با چانه زنی مشخص می شود 
اما قید سبد معیشت برای تعیین دستمزد لازم است که متأسفانه 
در سال های گذشته در هیچ از سال ها، عدد دستمزد به عدد سبد 

معیشت نرسیده و همیشه از سبد معیشت عقب تر بوده است.

عضو کارگری شورای عالی کار:

حداقل سبد معیشت سال جاری بیشتر از  ۱6میلیون تومان است

گزارش

اعتراضات صنفی کارگران کارخانه فولاد خزر در شهرک 
صنعتی رشت با وعده پیگیری مسئولان استانداری گیلان از 
روز دوشنبه )۲۳ بهمن( خاتمه یافت و کارگران به محل کار 

خود بازگشتند.

یکی از این کارگران به ایلنا گفت: به دنبال وعده مسئولان 
اســتانداری گیلان برای پیگیری مطالبات کارگران برای 
مشخص شدن وضعیت بلاتکلیف کارخانه و پرداخت حقوق، 

کارگران به اجتماع صنفی خود خاتمه دادند.

طبق گفته این کارگر، روز دوشنبه مسئولان استانداری 
گیلان پس از شنیدن مشکلات کارخانه از زبان تعدادی از 
نمایندگان کارگری اعلام کردند حداکثر تا چند روز آینده 
مطالبات صنفی کارگران برای مشــخص شدن وضعیت 
مدیریت کارخانه و پرداخت حقوق و سایر مطالبات پایان 

سال کارگران عملی شود.
این کارگر گفت: مطالبات اصلی کارگران فولاد خزر در 

دو بخش است؛ یکی مشخص شدن موضوع تعیین تکلیف 
مالکیت این کارخانه به دلیل اختلافات به وجود آمده بین 
سهامداران که با افزایش این اختلافات و در نتیجه افزایش 
بدهی های مالی کارخانه هم اکنون تعطیل است و دیگری 
تامین امنیت شغلی و پرداخت مطالبات کارگران در آستانه 
سال جدید است. بنابراین با اعتماد به وعده های داده شده، 

به اعتراضات صنفی خود پایان دادیم.

تجمع کارگران فولاد خزر خاتمه یافت
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اصفهان-مریم مومنــی، خبرنگار 
توسعه ایرانی:  دبیر ستاد انتخابات استان 
اصفهان گفت: به نسبت انتخابات دوره 
گذشته مجلس شورای اسلامی که تعداد 
ثبت نام کننــدگان ۱۲۴۲ نفر بوده، آمار 
ثبت نام کنندگان نهایی حدود ۴۲ درصد 

افزایش داشته است.
مهدی سلیمانی در نشست خبری 
رئیس و اعضای ســتاد انتخابات استان 
اصفهان، حلول ماه شــعبان و حماسه 
حضور مردم در راهپیمایی روز گذشته 
را گرامی داشــت و اظهار کرد: در قانون 

انتخابات جدید با یک سری نوآوری در 
انتخابات مواجهیم که در انتخابات های 
گذشته وجود نداشت؛ اولین نکته زمان 
اندکی بود که از شــانزدهم مــرداد وارد 
فرایند پیش ثبت نام انتخابات شــدیم و 
با رشد ۱۸۷ درصدی نسبت به ثبت نام 
انتخابات دوره گذشته مجلس در استان 

مواجه شدیم.
وی افزود: در این دوره ۳۵۷۱ نفر در 
مرحله پیش ثبت نام در استان ثبت نام 
خود را نهایی کردند؛ همچنین فرایندی 
که برای پیگیری مراجع شــش گانه در 

خصوص مدارک آن ها اتفاق افتاد و بعد 
ثبت نام بررســی صلاحیت ها و الان از 
لحاظ تعداد داوطلبان مجلس در استان 
یک وضعیت روشنی داریم و در مجموع 
۷ نفر در مراحل قبلی تأیید شــده بودند 
که توسط شورای نگهبان بیستم بهمن 
صلاحیت آن ها تأیید یا عدم احراز شده 
اســت و فرصت قانونی اعتراض داشتند 
و اگر تغییری در حــوزه تعداد داوطلبان 
داشته باشــیم که به آمار ما اضافه شود، 

همین عدد هفت نفر است.
دبیر ستاد انتخابات استان اصفهان 

ابراز کرد: آگهی مربوط به انتخابات مجلس 
شورای اســلامی را در اول اسفندماه از 
طریق فرمانداری های حوزه های انتخابیه 
اعلام خواهیم کــرد و وارد ادامه فرایند 

انتخابات خواهیم شد.
وی با بیان اینکه با تشــکیل ســتاد 
انتخابات از نوزدهــم فروردین در قالب 
کمیته هماهنگــی و آمادگی انتخابات 
کار خود را در استان آغاز کردیم، گفت: 
با توجه به اینکه بیستم اردیبهشت وزیر 
کشور ابلاغ تشکیل ستاد انتخابات را اعلام 
کرد قبل از این تاریخ تحت عنوان کمیته با 

چهار جلسه خدمت اعضای ستاد بودیم، 
پس از آن از بیست ویکم اردیبهشت ستاد 
انتخابات استان تشکیل شد و تاکنون ۳۵ 
جلسه ستاد انتخابات به صورت هفتگی 
در روزهای یکشنبه برگزار شده است و بر 
اساس تفویض استاندار، معاون سیاسی 
استاندار به عنوان رئیس ستاد انتخابات 
تعیین شــد و اقدامات بین فرمانداری و 

بخشداری ها انجام شد.
دبیر ستاد انتخابات استان اصفهان 
تاکید کــرد: از لحاظ کلیــات انتخابات 
استان، ما مجموعاً ۱۶ حوزه انتخابیه در 
استان و در ۱۵ حوزه جغرافیایی داریم؛ 
تنها حوزه انتخابیه اصفهان پنج نماینده 
دارد و شانزدهمین حوزه انتخابیه اصفهان 
که در مرکز فرمانداری اصفهان اســت 
مربوط به حوزه مسیحیان ارمنی جنوب 
ایران اســت که یک حوزه فرعی هم در 

شیراز دارند.
سلیمانی تشریح کرد: تعداد ثبت نام 
کنندگان در استان به ۱۷۶۸ نفر رسید 
که به نســبت انتخابات دوره گذشــته 
مجلس شورای اســلامی که تعداد ثبت 
نــام کننــدگان ۱۲۴۲ نفر بــوده آمار 
ثبت نام کنندگان نهایی حدود ۴۲ درصد 

افزایش داشته است.
وی ادامــه داد: در حــوزه انتخابات 
ششمین دوره خبرگان رهبری هم ۳۷ 
نفر در اســتان ثبت نام کردند، بررسی 
صلاحیت ها توســط فقهای شــورای 
نگهبان صورت گرفت، آمار نهایی شورای 
نگهبان حاکی است ۱۳ نفر از داوطلبان 
صلاحیتشان مورد تأیید قرار گرفته که 

بعد از نهایی شدن تأیید صلاحیت ها دو 
نفر به استان های دیگر نقل مکان کردند 
و الان در استان ۱۱ نفر به رقابت خواهند 
پرداخت که اســامی آنها اطلاع رسانی 

شده است.
سلیمانی ابراز کرد: با توجه به مبانی 
قانونی از ساعت ابتدایی روز چهارشنبه 
شــروع تبلیغات نامزدهــای خبرگان 
رهبری را داریــم، ۱۵ روز مهلت قانونی 
تبلیغات آنهاست که تا هشت صبح روز 
دهم اسفندماه آخرین مهلت تبلیغات 

آنها خواهد بود.
وی در خصوص تفاوتی که در حوزه 
تبلیغات انتخابات نامزدهای انتخابات 
مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری 
وجود دارد را مدت تبلیغات دانســت و 
گفت: مهلت تبلیغات نامزدهای مجلس 
هفت روز است و از سوم اسفند آغاز خواهد 
شــد که مهلت پایانی تبلیغات آن ها با 

خبرگان یکی است.

دبیر ستاد انتخابات استان  مطرح کرد؛

 افزایش ۴۲ درصدی ثبت نام کنندگان انتخابات مجلس در اصفهان

دبیر ستاد انتخابات استان 
اصفهان گفت: به نسبت 
انتخابات دوره گذشته 

مجلس شورای اسلامی 
که تعداد ثبت نام کنندگان 

۱۲۴۲ نفر بوده، آمار 
ثبت نام کنندگان نهایی 

حدود ۴۲ درصد افزایش 
داشته است.

 اراک-غلامی،خبرنگارتوســعه ایرانی:  در دهه فجر سال 
جاری ۱۷۱۳ پــروژه عمرانی، اقتصــادی و فرهنگی با تلاش 
مردم و مسئولان و بخش های خصوصی، تعاونی، شهرداری ها، 
دهیاری ها، خیرین و نیکوکاران و گروه های جهادی با هزینه ای 

بالغ بر ۱۶ و نیم همت در استان به بهره برداری رسید.
فــرزاد مخلص الائمه، در مراســم رونمایــی همزمان از 
پروژه های شهرستان محلات که در فرهنگسرای اندیشه این 
شهر برگزار شد، اظهار کرد: در شهرستان محلات نیز ۶۸ پروژه 
به بهره برداری رسیده اســت. تلاش ها در حوزه سلامت، آب، 

دهیاری ها و مدرسه سازی قابل تقدیر است.
مهدی ترکیان، سرپرست فرمانداری شهرستان محلات نیز در این مراسم گفت: رهبر معظم انقلاب مسیر حرکت را تعیین کرده 
و رئیس جمهور با کار شبانه روزی در حال تحقق بخشیدن به این برنامه ها است. تلاش می کنیم بخشی از مشکلات موجود را که 

گریبانگیر مردم است، مرتفع خواهیم کرد.
چمن ورزشی مجموعه کارگران با اعتبار ۲ میلیارد تومان، پایگاه سلامت حضرت معصومه)س( با اعتبار چهار میلیارد و ۷۰۰ میلیون 
تومان، پروژه های برق رسانی با اعتبار بالغ بر ۶ میلیارد تومان، ساختمان دهیاری روستای بزیجان، واحدهای مسکن ویژه محرومین، 
پروژه های روستایی شامل راهسازی، آسفالت، جدولگذاری و... با اعتباری بالغ بر ۱۴ میلیارد تومان، پروژه های احداث کانال انتقال 
آب روستایی و پروژه دایک خاکی روستای گلچشمه از پروژه های شاخص محلات در ایام دهه فجر بود که به شکل همزمان و نمادین 
رونمایی شد. در این مراسم از پوستر هجدهمین نمایشگاه گل و گیاه محلات رونمایی شد. این نمایشگاه ۲۵ الی ۲۸ خردادماه سال 

۱۴۰۳ در محل دائمی نمایشگاه گل این شهر برگزار خواهد شد.
به گزارش ایسنا، با حضور استاندار مرکزی، پروژه نیروگاه خورشــیدی ۲۰۰ مگاواتی محلات با توان تامین برق ۱۰۵ خانوار و 

تصفیه خانه آب نیز به بهره برداری رسید.
استاندار مرکزی و هئیت همراه در ابتدای ورود به شهرســتان محلات، با حضور در آرامگاه شهدای گمنام، با آرمان های شهدا 

تجدید میثاق کردند.

شیراز-توانایی،خبرنگارتوسعه ایرانی: رئیس کمیسیون 
صنعت اتاق بازرگانی فارس با یبان اینکه نگاه کشور به سمت 
واگذاری تصدی گری است، گفت: تجربه کشورهای موفق در 
اجرای خصوصی سازی گویای این امر است که برای موفقیت در 
این زمینه در کشور باید شاهد بخش خصوصی قدرتمند باشیم. 
جلسه کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی فارس که با حضور 
اعضای بخش خصوصی و نمایندگان بخش دولتی با محوریت 
ارائه لیست سازمان خصوصی ســازی شرکت های مشمول 
واگذاری سال ۱۴۰۲ ، در اتاق بازرگانی استان فارس برگزار شد.

نوید ایزدپناه گفت: پیمان مدیریت قراردادی اســت بین 
سازمان و پیمانکار که با رعایت مفاد این دستورالعمل منعقد خواهد شد و به موجب آن پیمانکار برای مدت معین و در قبال بهای پیمان، 

متعهد به ارایه خدمات مدیریتی بنگاه و تمام الزامات قراردادی و قانونی ناشی از آن می شود.
ایزدپناه با تاکید بر اهمیت بررسی و مطالعه شرکت های مشمول واگذاری توسط هولدینگ سرمایه گذار افزود: تیم خبره و با تجربه 
جهت تحقیق و شناسایی هدف ورود کالا به بازار حائز اهمیت است و همچنین شناسایی هدف و تامین نیازها باید به گونه ای باشد که 

منجر به ایجاد سود برای کسب وکار شود.
رئیس کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی فارس بیان کرد: تا زمانی که شناسایی بازار هدف به درستی انجام نشود، دستیابی به این 

هدف نیز امکان پذیر نخواهد بود.
وی با بیان اینکه بسته به نوع قرارداد درصد مدیریت پیمان نیز متفاوت خواهد بود، افزود: نگاه کشور به سمت واگذاری تصدی گری 

است و در این زمینه ارتباط صنعتگر با سازمان خصوصی و ارائه پروپوزال جهت واگذاری شرکت های مشمول ضروری است.
ایزدپناه اظهار کرد: بهدلیل وابستگي تولید صنعتي به نهادههاي وارداتي و بي ثباتي نرخ ارز هزینه سرمایهگذاري در امور تولیدي 

به شدت افزایش یافته است.
وی همچنین به روند موجودی سرمایه در اقتصاد کشور اشاره و تصریح کرد: افول موجودی سرمایه در بخش صنعت یکی از 

محدودیت ها و تنگناهای اساسی در تحقق بخشی به رشد اقتصادی پایدار و فزاینده خواهد بود

 با صرف ۱۶.۵ همت انجام شد ؛
بهره برداری از پروژه های دهه فجر استان مرکزی

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی فارس تاکید کرد:
اجرای خصوصی سازی در کشور نیازمندبخش خصوصی قدرتمند

 ســنندج-گلاله فرهادی،خبرنگارتوسعه ایرانی: رئیس 
اداره نظارت و ارزیابی خدمات دفاتر گردشــگری اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی کردستان گفت: 
پروانه بهره برداری یک دفتر خدمات مسافرتی و گردشگری با 

دریافت مجوز بند »ب« از سوی این اداره کل صادر شد.
 تیمــور خالدی دــر این بــاره اظهــار کرد: شــرکت 
خدمات مسافرتی و گردشگری نســار گشت با مدیرعاملی 
پرویز یاری در شهرستان بیجار با دریافت مجوز بند »ب« از 
سوی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان به صورت رسمی فعالیت خود را آغاز کرد. رئیس اداره 
نظارت و ارزیابی خدمات دفاتر گردشگری کردستان افزود: 
با صدور این مجوز تعداد دفاتر خدمات مسافرتی و گردشگری 
دارای مجوز استان به ۶۱ واحد افزایش یافت. او افزود: دفاتر 
خدمات مســافرتی و گردشگری اســتان در زمینه فروش 
تورهای گردشگری داخلی و خارجی، فروش بلیط شرکت های 

هواپیمایی و قطارهای مسافربری فعالیت دارند. خالدی با بیان 
اینکه عملکرد مدیران این بخش به صورت مســتمر بررسی 
می شود، عنوان کرد: دفاتر خدمات مسافرتی کردستان در 
حوزه های مختلف به ویژه گردشگری سلامت، طبیعت گردی 

و... به مسافران و گردشگران خدمات ارائه می دهند.

کرج-معصومه امین زاده،خبرنگارتوســعه ایرانی: در 
راستای رفع ترافیک بلوار ماهان کرج ۲۱ هزار مترمربع معبر 

تحویل معاونت عمرانی شهرداری شد
محمدرضا آژیر مدیر منطقه ۶ شهرداری کرج اظهار کرد: 
با توجه به اتصال بلوار ماهــان غربی به بلوار خوارزمی و رفع 
مشکل ترافیکی مسیر مذکور و طولانی شدن روند توافق و 
اهمیت بسزای اجرای معبر مذکور، با دستور مرجع قضایی 
و اعمال ماده ۹ قانون و پیگیری های صورت گرفته توسط 
اداره کل املاک و مســتغلات و با همکاری منطقه شش، 
حدود ۲۱ هزار مترمربع معبر واقع در طرح بازگشــایی و 

تحویل معاونت عمرانی شهرداری شد.
وی افزود: شایان ذکر اســت بازگشایی مسیر مذکور به 
طول ۵۰۰ متر در راستای تکمیل و ادامه مسیر بلوار ماهان 
و اتصال شرق به غرب شهر و همچنین رفع مشکل ترافیکی 

انجام شد.

آژیر گفت: این طــرح، کاهش مشــکلات ترافیکی را 
فراهم خواهد ساخت و دسترسی آسان شهروندان محلات 
حصارک و شاهین ویلا را به شرق شهر کرج تسهیل کرده و 
به صورت معبر شرقی، غربی تأثیر بسزایی در عبور و مرور 

شهری دارد.

 صدور پروانه بهره برداری یک دفتر خدمات مسافرتی
 و گردشگری در کردستان

21 هزار مترمربع
 معبر تحویل معاونت عمرانی شهرداری کرج شد

خبر خبر

مدیرکل تامین اجتماعی استان :
 هزار و 440 میلیارد تومان

 از واحدهای تولیدی قزوین 
مطالبه داریم

 قزوین-مصطفی مرادی،خبرنگارتوسعه ایرانی: 
مدیرکل تامین اجتماعی استان قزوین گفت: در حال 
حاضر ۸۹۹ هزار و ۴۵۱ نفر از جمعیت استان معادل 
۶۷ درصد تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی قرار 
دارند و ماهانه ۸۲۲ میلیارد تومان به بیمه شدگان، 

مستمری بگیران و بیکاران پرداخت می شود.
به گزارش خبرنگارما؛ حمید کوزه گرها درنشست 
با خبرنگاران که در سالن اجتماعات تامین اجتماعی 
برگزار شد، اظهارداشت: سازمان تامین اجتماعی به 
عنوان یک نهاد غیر دولتی بایستی هزینه های خود را 
مستقلا تامین کند و در شرایطی که بیش از ۶۷ درصد 
جمعیت یک میلیون و ۳۰۰ هزار نفری تحت پوشش 
این سازمان است با چالش های زیادی در این مسیر 

روبرو هستیم.
مدیرکل تامین اجتماعی استان قزوین تصریح 
کرد: قزوین در ردیف استانهای صنعتی و کارگری 
است و در شرایطی که در گذشته نسبت بیمه شده 
و بازنشســته ۱۵ به یک بود امروز وضعیت به گونه 
ای است که برای هر چهار شاغل بیمه شده یک نفر 

بازنشسته می شود و باید هزینه ها را تامین کنیم.
کوزه گرها یادآورشــد: تعداد کارگاههای فعال 
استان قزوین ۱۸ هزار و ۶۷۹ مورد است و تعداد بیمه 
شدگان ۲۸۳ هزار و ۶۴۸ نفر مستمری بگیران ۱۰۱ 
هزار و ۱۱۱ نفر و بیمه بگیران بیکاری هم چهار هزار 

و ۱۲۲ نفر است.
وی در خصوص جمعیت تحت پوشش نیز گفت: 
در حال حاضر ۸۹۹ هزار و ۴۵۱ نفر از جمعیت استان 
معادل ۶۷ درصد تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی 
هستند و ماهانه به طور میانگین ۸۲۲ میلیارد تومان 
به بیمه شدگان و مستمری بگیران و بیکاران پرداخت 
می کنیم. مدیرکل تامین اجتماعی استان قزوین 
یادآورشد: تعداد بیمه شدگان اجباری استان ۱۹۳ 
هزار و ۶۵۷ نفر، حرف و مشاغل آزاد ۳۴ هزار و ۸۱۴ 
نفر، بیمه اختیاری ۹ هزار و ۹۲۵ نفر و رانندگان نیز ۲۰ 

هزار و ۹۵۸ نفر هستند.
این مدیر اظهارداشت: همچنین ۱۲ هزار و ۷۵۸ 
کارگر ســاختمانی و یک هزار و ۶۵ نفر از قالیبافان ، 
۱۹ نفر زنبوردار، ۳۸۴ باربر،۲۶۶ خادم مســجد، 
۴ هزار و ۱۲۹ کارفرمای صنفی تحت پوشش بیمه 
هستند که جمعیت بیمه شده خاص نیز ۸۴ هزار و 
۳۱۸ نفر می باشد. کوزه گرها با اشاره به مطالبات این 
اداره نیز گفت: در حال حاضر بیش از یک هزار و ۴۴۰ 
میلیارد تومان از بخش های دولتی و خصوص مطالبه 
داریم که پرداخت نشدن آن چالش های این اداره دو 
چندان کرده است. این مدیر افزود: اداره کل بیمه 
تامین اجتماعی استان قزوین با هشت شعبه، هفت 
کارگزاری و هفت شــعبه اقماری در خدمت بیمه 

شدگان استان است.

اجرای ضربتی خط تغذیه گازرسانی 
 )CHP(به نیروگاه مقیاس کوچک

منطقه مرزی هوتن 

 گرگان-آذری،خبرنگارتوسعه ایرانی:  مدیر عامل 
شرکت گازاستان گلستان با اشاره به مطلب فوق ، از 
اجرای ضربتی خط تغذیه گازرسانی به نیروگاه مقیاس 
کوچک)CHP( منطقه مرزی هوتن درشهرستان 
گنبد کاووس خبــر داد.علی طالبــی ضمن  بیان 
 psi  ۲۵۰ گزارشی از روند اجرای خط تغذیه با فشار
و یک ایســتگاه تقلیل فشــار ۲۵۰-۶۰ با ظرفیت 
hr/۲۵۰۰m۳   بیان داشت: این شرکت  بصورت ویژه 
این طرح را شروع کرده و برنامه دارد تا اواخر بهمن ماه 

امسال ، گاز را به ورودی این نیروگاه برساند.
 وی اظهار داشــت:طی هماهنگی های به عمل 
آمده این طرح گازرسانی با اجرای یک مورد عبور لوله 
۴ اینچ از عرض جاده به روش بورینگ به متراژ ۶۶۰ متر 
درحال انجام است که انشاء ا... در موعد اعلام شده به 

اتمام خواهد رسید.

استانها
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همه جوایز فردی این دوره جام ملت های آسیا، 
سهم قطری ها شــد. قطری ها حتی جایزه بازی 
جوانمردانه را نیز به حسن هیدوس دادند تا هیچ 
جایزه ای از خاک کشورشان خارج نشود. در ترکیب 
نهایی تیم منتخب جام نیز، قطــر چهار نماینده 
داشــت. از ایران تنها یک بازیکن در این فهرست 
11 نفره قرار گرفت. جالب اینکه تنها نماینده ایرانی 
این فهرست، بعد از یک هشتم نهایی  دیگر برای تیم 
ملی بازی نکرد و عملا در فهرست سیاه قلعه نویی 
قرار گرفت. تبعید مهدی قایدی به نیمکت، یکی 
از عجیب ترین و مبهم ترین رازهای تیم ملی در این 
دوره از جام ملت ها بود. جای خالی سون هیونگ 
مین هم یکی دیگر از نکات جالب در مورد فهرست 

منتخب این رقابت ها به شمار می رود.

دروازه بان: مشعل برشام
همان گلری که تا همین چند ســال قبل در 
ترکیب السد بزرگ ترین اشــتباه های ممکن را 
مرتکب می شد، حالا ستاره کلیدی تیم ملی قطر 
در جام ملت ها بوده است. مشعل چند بار روبه روی 
تیم های ایرانی نیز اشــتباه های بزرگی داشــته 
اما در این تورنمنت، بســیار خوب عمل کرد. اگر 
درخشش او در ضربه های پنالتی دیدار با ازبکستان 
 نبود، قطر حتی قبل از نیمه نهایی از این تورنمنت 

کنار می رفت.

مدافع میانی: لوکاس مندس
ستاره برزیلی خط دفاعی قطر، برای اولین بار 
با این تیم به یک تورنمنت ملی رســید. او تا قبل از 
شروع این جام فقط یک بار برای عنابی ها به میدان 
رفته بود. لوکاس در این جام، شمایلی از یک مدافع 
بسیار باهوش و مطمئن را ظاهر کرد. او چیزهای 
تازه ای به خط دفاعی قطر داد و این تیم را به مسیر 
موفقیت کشاند. لوکاس یکی از بهترین مهره ها در 
جام ملت ها بود و در تیم منتخب این رقابت ها نیز 

قرار گرفت.

مدافع میانی: علی البلیهی
در آسیا، هیچ کس به اندازه این بازیکن نمی تواند 
روی اعصاب مهاجمان حریف راه برود. علی البلیهی 
نیز در جام ملت ها، عملکرد قابل دفاعی داشت. او 
در همان بازی اول روبه روی عمان، دروازه حریف 
را باز کرد و با زدن یک گل لحظه آخری، توانســت 
پیروزی تیمش در این جدال را حتمی کند. شادی 
گل البلیهی بعد از زدن این گل هم با یک بادکنک 
سبز، به یکی از جذاب ترین شــادی های این جام 
تبدیل شد. البته که عربستان زود از این جام کنار 
رفت اما علی نشان داد که یک مدافع کاملا مطمئن 

در زمین مسابقه است.

مدافع میانی: عبدا... نصیب
شــاید به اندازه مهره های هجومی اردن مورد 
توجه قرار نگرفته باشد اما در طول این تورنمنت، 
نقش مهمی در فینالیست شــدن تیمش در آسیا 
داشته است. ستاره سابق الاتحاد مصر که حالا در 
لیگ اردن بازی می کند، بعــد از این نمایش های 
درخشان در جام ملت ها احتمالا مورد توجه چند 

باشگاه مختلف در آسیا قرار خواهد گرفت.

هافبک راست: لی کانگ این
درخشان ترین مهره کره در این جام، لی کانگ 
این بود. بازیکنی که حتی بهتر از سون ظاهر شد و 
چند گل تماشایی هم برای تیمش زد. با این وجود، 
درخشش لی موجب نشد که کره جنوبی شانسی 

برای رسیدن به فینال این رقابت ها داشته باشد. او 
حالا به پاریس برگشته و امیدوار است در جام جهانی، 

نتایج بهتری با تیم ملی کشورش به دست بیاورد.

هافبک میانی: کریگ گودوین
گل این بازیکن به کره جنوبی، می توانســت 
استرالیا را به نیمه نهایی جام ببرد اما کره در آخرین 
لحظات به بازی برگشــت و ســرانجام استرالیا را 
شکست داد. عملکرد تیم آرنولد در این مسابقه ها 
معمولی به نظر می رســید اما گودوین نشان داد 
که قابلیت تبدیل شــدن به یک ستاره مهم برای 
ساکروس را دارد و می تواند دوران خوبی را در این 

تیم پشت سر بگذارد.

هافبک میانی: حسن هیدوس
علاقه زیاد مسئولان برگزاری این مسابقه  ها به 
هیدوس، موجب شد او در ترکیب تیم منتخب هم 

قرار بگیرد. جالب اینکه حسن در شروع جام حتی 
در ترکیب تیم ملی قطر هم فیکس نبود! او البته در 
چند بازی آخر برای عنابی ها، نمایش بسیار خوبی 

در زمین مسابقه داشت.

هافبک چپ: مهدی قایدی
تنها ایرانی این فهرست، بازیکنی است که در دور 
گروهی عملکرد بسیار خوبی داشت و لحظات مهمی 
را برای تیم ملی ســاخت. قایدی در دور گروهی، 
دو گل برای تیم ملی ایران زد و بدون شک یکی از 
بهترین مهره های تیم ملی ایران در این رقابت ها 
به شــمار می رفت. هرچند که با تصمیم عجیب 

قلعه نویی از یک هشتم به بعد نیمکت نشین شد.

وینگر راست: یازان النعیمات
عجیب بود که موسی التمعری بعد از درخشش 
اســتثنایی در جام ملت ها، در ترکیب اصلی تیم  

منتخب قرار نگرفت. از اردن، یــازان که گل های 
بسیار مهمی در این جام زده بود، به ترکیب اصلی 
تیمش رسید. بازیکن الاهلی قطر، یکی از بهترین 

چهره های هجومی این جام به حساب می آمد.

وینگر چپ: اکرم عفیف
بدون هیچ شک و تردیدی، او بهترین بازیکن 
این دوره جام بود. بازیکنی که معلوم نیست چرا در 
چنین سطحی، در اروپا به میدان نمی رود و هنوز در 

عضویت السد قطر قرار دارد!

مهاجم نوک: ایمن حسین
تورنمنت برای ایمن به بدترین شــکل ممکن 
تمام شد اما در طول رقابت ها، عملکرد خوبی در این 
جام داشت. ایمن تا قبل از هت تریک پنالتی عفیف 
در فینال جام ملت ها، آقــای گل این تورنمنت به 

شمار می رفت.

روزنامه صبح 
 سياسي، اجتماعي، اقتصادي
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باقری، امیدوار به آینده 
وزنه برداری زنان

تیم ملی وزنه برداری بانوان که با چهار نماینده عازم 
قهرمانی آسیا ازبکستان شــده بود، با دو مدال نقره و 
ســه برنز به کار خود پایان داد. در این رقابت ها کیژان 
مقصودی ســه مدال برنز را به گــردن آویخت و الهه 
رزاقی دو مدال نقره با ارزشمند را به دست آورد. ارزش 
مدال های رزاقی وقتی بیشتر می شود که که او هر سه 
رکورد قبلی دسته ۷۶ کیلوگرم ایران را که در اختیار 
خودش بود به میزان قابل توجهــی ارتقا داد. همین 
مدال ها و رکوردشــکنی ها هم باعث شد که کوروش 
باقری به آینده وزنه برداری بانوان بیشتر امیدوار شود و با 
اینکه آنها شانس کمی برای کسب سهمیه پاریس دارند، 
اعزام به رقابت های بین المللی را حق مسلم آنها بداند. 
همچنین ریحانه کریمی و فاطمه کشاورز دو وزنه بردار 
جوان تیم ملی هم اگرچه در تاشکند در جایگاه دهم و 
نهم مسابقات گزینشی المپیک ایستادند اما هر ۶ رکورد 
جوانان و بزرگسالان ایران را ارتقا دادند و ثابت کردند در 

مسیر پیشرفت قدم برمی دارند.

در کنار این وزنه های خوب اما خبر بد این اســت 
که الهام حسینی هنوز به آمادگی لازم نرسیده است. 
هرچند کــه وضعیت مصدومیت او و بازگشــتش به 
تمرینات هم انتظارات را از او در قهرمانی آسیا به حداقل 
رسانده بود. حتی اوت کردن های او در قهرمانی آسیا از 
نظر سرمربی تیم ملی یک تلنگر خوب برای حسینی 
به حساب می آید. باقری امیدوار است که با این تلنگر، 
حســینی خودش را به جام جهانی تایلند برساند و با 
حضوری قدرتمند در این میدان، خودش را به کسب 
سهمیه المپیک پاریس نزدیک کند. البته نباید این 
نکته را هم نادیده گرفت که این دختران اگر به پاریس 
هم نرسند، نمی توان تابلوی نقد را مقابل شان قرار داد. 
وزنه برداری بانوان هنوز جزو رشته های نوپای ورزش 
کشور به حساب می آید و هنوز تا سطح ایده آل فاصله 

زیادی دارد. 

ورزش بانوان

آدرنالین

تنها ایرانی تیم منتخب جام ملت ها، 
بازیکنی است که در دور گروهی 

عملکرد بسیار خوبی داشت و لحظات 
مهمی را برای تیم ملی ساخت. قایدی 

در دور گروهی، دو گل برای تیم ملی 
ایران زد و بدون شک یکی از بهترین 

مهره های تیم ملی ایران در این 
رقابت ها به شمار می رفت

نگاهی به تیم منتخب جام ملت های آسیا

مهدی فراتر از سون!

شهرداری رباط کریم در نظر دارد به استناد مجوز شماره 02/1021 مورخ 1402/08/20 شورای 
محترم اسلامی شهر " تعداد 12 دستگاه خودروی سواری پژو 405 و سمند مدل 94 به بالا با راننده" را 
از طریق مناقصه عمومی تا سقف مبلغ 22/000/000/000 ریال با احتساب 9% مالیات بر ارزش افزوده 
برای مدت یکسال به موسسات اتومبیل کرایه واجد شرایط و آژانس های معتبر و دارای سوابق کاری 

مفید در این زمینه واگذار نماید.
شرایط :

شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مطابق ضوابط، معیارها و صلاحدید خویش محق و 
مختار است.

ارائه سوابق کاری مرتبط با موضوع مناقصه الزامیست.
هزینه درج دو نوبت آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد .

به پیشنهادات مشروط ، مخدوش و فاقد سپرده لازم جهت شرکت در مناقصه ترتیب اثر داده نخواهد 
شد.

سپرده شرکت در مناقصه به مبلغ 1/100/000/000 ریال می باشد که می بایست بصورت ضمانت نامه 
بانکی به نفع شهرداری رباط کریم و یا واریز نقدی به شماره حساب 0106625206008 نزد بانک ملی 
 IR.280170000000106625206008 ایران شعبه مرکزی رباط کریم کد 2354 )شماره حساب شبا

( تهیه و برابر دستورالعمل مندرج در کاربرگ مناقصه به همراه پیشنهاد قیمت ارائه گردد. لازم به ذکر 
است سپرده نفرات اول، دوم و سوم مناقصه تا انعقاد پیمان نزد شهرداری نگهداری و هرگاه حاضر به 

عقد قرار داد نگردند سپرده آنان به ترتیب به نفع کارفرما ضبط خواهد شد.
مهلت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ انتشار این آگهی ) پایان وقت اداری روز چهارشنبه مورخ 
 1402/11/18( به مدت 10 روز و محل دریافت آن صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت

 WWW.SETSDIRAN.IR می باشد.
متقاضیان می بایست پاکت های پیشنهاد قیمت خود را که برابر شرایط مندرج در کاربرگ مناقصه 
تنظیم شده است را حداکثر تا ساعت 14 روز پنج شنبه مورخ 1402/12/10 در سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت WWW.SETSDIRAN.IR تسلیم نمایند. 
شماره  به  جاری  حساب  به  واریزی  فیش  بایست  می  مناقصه  اسناد  دریافت  جهت  متقاضیان 
0106624819004 نزد بانک ملی ایران شعبه مرکزی رباط کریم کد 2354 به مبلغ 2/000/000 ریال 

)غیر قابل استرداد( بابت خرید اسناد مناقصه به شهرداری رباط کریم تسلیم نمایند.
زمان بازگشایی پاکت های مناقصه در ساعت 12 روز شنبه مورخ 1402/12/12 می باشد.

سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مندرج می باشد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/11/18      تاریخ انتشار نوبت دوم:  1402/11/25

آگهی تجدید مناقصه عمومی

حمیدرضا اله یاری- شهردار رباط کریم

نوبت دوم

 حسین ترکاشوند-  شهردار قیامدشت 

آگهی مناقصه عمومی
 تجدید یکم تکمیل ورزشگاه چند منظوره امام علی )ع( شهر قیامدشت

    شهرداری قیامدشت در نظر دارد پروژه های مشروح ذیل را به استناد آیین نامه مالی شهرداری ها از طریق مناقصه به شرکت های حقوقی واجد الشرایط واگذار 
نماید. 

میزان سپرده شرکت در مناقصه عمومی)ریال(مبلغ برآورد )ریال(عنوان پروژهردیف

تجدید یکم تکمیل ورزشگاه چند منظوره امام علی )ع( 1
149.421.000.0007.471.050.000شهر قیامدشت

 لذا از متقاضیان و اشخاص حقیقی واجدالشرایط که دارای شرکت مرتبط با موضوعات فوق می باشند، بدینوسیله دعوت بعمل می آید جهت شرکت در مناقصه مذکور 
مطابق شرح ذیل اقدام نمایند:

1- نحوه دریافت اسناد مناقصه: از درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد.
2- آخرین مهلت ارسال و تحویل پیشنهادات و پاکات اسناد مناقصه: به صورت الکترونیکی طبق تاریخ مندرج در سامانه ستاد بارگذاری شود و پاکت الف 
حاوی )تضمین سپرده شرکت در مناقصه( تا پایان وقت اداری روز قبل از بازگشایی به صورت فیزیکی به دبیرخانه شهرداری واقع در بزرگراه امام رضا)ع( شهر قیامدشت-بلوار 

آزادی تقاطع-بلوار امام خمینی)ره( تحویل شود.
3- زمان و محل بازگشایی پاکات اسناد مناقصه: مطابق تاریخ و ساعت مندرج در سامانه ستاد در دفتر شهردار واقع در شهرداری قیامدشت می باشد.

4- سپرده نفرات دوم و سوم پس از تنظیم قرارداد با برنده اول مسترد خواهد شد.
5- ارائه گواهی از سازمان برنامه و بودجه ابنیه الزامی میباشد و در صورت عدم ارائه پاکت پیشنهاد قیمت بازگشایی نخواهد گردید .

6- شهرداري در رد یا قبول هریك یا كلیه پیشنهادات مختار است. 
7-به پیشنهادات فاقد مدارک معتبر شرکت و اساسنامه و .... ترتیب اثر داده نخواهد شد.

8- هزینه درج آگهي و کارشناسی به عهده برنده مناقصه خواهد بود.
9- سایر اطلاعات و جزئیات در متن اسناد مناقصه در سامانه ستاد موجود می باشد و جهت اطلاعات بیشتر با شماره تماس 33590072-021 داخلی 111 تماس حاصل 

فرمائید.            
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/11/17
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/11/25

 نوبت دوم

شهرداری رباط کریم در نظر دارد به استناد مجوز شماره 02/1021 مورخ 1402/08/20 شورای 
محترم اسلامی شهر " تعداد 12 دستگاه خودروی سواری پژو 405 و سمند مدل 94 به بالا با راننده" را 
از طریق مناقصه عمومی تا سقف مبلغ 22/000/000/000 ریال با احتساب 9% مالیات بر ارزش افزوده 
برای مدت یکسال به موسسات اتومبیل کرایه واجد شرایط و آژانس های معتبر و دارای سوابق کاری 

مفید در این زمینه واگذار نماید.
شرایط :

شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مطابق ضوابط، معیارها و صلاحدید خویش محق و 
مختار است.

ارائه سوابق کاری مرتبط با موضوع مناقصه الزامیست.
هزینه درج دو نوبت آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد .

به پیشنهادات مشروط ، مخدوش و فاقد سپرده لازم جهت شرکت در مناقصه ترتیب اثر داده نخواهد 
شد.

سپرده شرکت در مناقصه به مبلغ 1/100/000/000 ریال می باشد که می بایست بصورت ضمانت نامه 
بانکی به نفع شهرداری رباط کریم و یا واریز نقدی به شماره حساب 0106625206008 نزد بانک ملی 
 IR.280170000000106625206008 ایران شعبه مرکزی رباط کریم کد 2354 )شماره حساب شبا

( تهیه و برابر دستورالعمل مندرج در کاربرگ مناقصه به همراه پیشنهاد قیمت ارائه گردد. لازم به ذکر 
است سپرده نفرات اول، دوم و سوم مناقصه تا انعقاد پیمان نزد شهرداری نگهداری و هرگاه حاضر به 

عقد قرار داد نگردند سپرده آنان به ترتیب به نفع کارفرما ضبط خواهد شد.
مهلت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ انتشار این آگهی ) پایان وقت اداری روز چهارشنبه مورخ 
 1402/11/18( به مدت 10 روز و محل دریافت آن صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت

 WWW.SETSDIRAN.IR می باشد.
متقاضیان می بایست پاکت های پیشنهاد قیمت خود را که برابر شرایط مندرج در کاربرگ مناقصه 
تنظیم شده است را حداکثر تا ساعت 14 روز پنج شنبه مورخ 1402/12/10 در سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت WWW.SETSDIRAN.IR تسلیم نمایند. 
شماره  به  جاری  حساب  به  واریزی  فیش  بایست  می  مناقصه  اسناد  دریافت  جهت  متقاضیان 
0106624819004 نزد بانک ملی ایران شعبه مرکزی رباط کریم کد 2354 به مبلغ 2/000/000 ریال 

)غیر قابل استرداد( بابت خرید اسناد مناقصه به شهرداری رباط کریم تسلیم نمایند.
زمان بازگشایی پاکت های مناقصه در ساعت 12 روز شنبه مورخ 1402/12/12 می باشد.

سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مندرج می باشد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/11/18      تاریخ انتشار نوبت دوم:  1402/11/25

آگهی تجدید مناقصه عمومی

حمیدرضا اله یاری- شهردار رباط کریم

نوبت دوم

 حسین ترکاشوند-  شهردار قیامدشت 

آگهی مناقصه عمومی
 تجدید یکم تکمیل ورزشگاه چند منظوره امام علی )ع( شهر قیامدشت

    شهرداری قیامدشت در نظر دارد پروژه های مشروح ذیل را به استناد آیین نامه مالی شهرداری ها از طریق مناقصه به شرکت های حقوقی واجد الشرایط واگذار 
نماید. 

میزان سپرده شرکت در مناقصه عمومی)ریال(مبلغ برآورد )ریال(عنوان پروژهردیف

تجدید یکم تکمیل ورزشگاه چند منظوره امام علی )ع( 1
149.421.000.0007.471.050.000شهر قیامدشت

 لذا از متقاضیان و اشخاص حقیقی واجدالشرایط که دارای شرکت مرتبط با موضوعات فوق می باشند، بدینوسیله دعوت بعمل می آید جهت شرکت در مناقصه مذکور 
مطابق شرح ذیل اقدام نمایند:

1- نحوه دریافت اسناد مناقصه: از درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد.
2- آخرین مهلت ارسال و تحویل پیشنهادات و پاکات اسناد مناقصه: به صورت الکترونیکی طبق تاریخ مندرج در سامانه ستاد بارگذاری شود و پاکت الف 
حاوی )تضمین سپرده شرکت در مناقصه( تا پایان وقت اداری روز قبل از بازگشایی به صورت فیزیکی به دبیرخانه شهرداری واقع در بزرگراه امام رضا)ع( شهر قیامدشت-بلوار 

آزادی تقاطع-بلوار امام خمینی)ره( تحویل شود.
3- زمان و محل بازگشایی پاکات اسناد مناقصه: مطابق تاریخ و ساعت مندرج در سامانه ستاد در دفتر شهردار واقع در شهرداری قیامدشت می باشد.

4- سپرده نفرات دوم و سوم پس از تنظیم قرارداد با برنده اول مسترد خواهد شد.
5- ارائه گواهی از سازمان برنامه و بودجه ابنیه الزامی میباشد و در صورت عدم ارائه پاکت پیشنهاد قیمت بازگشایی نخواهد گردید .

6- شهرداري در رد یا قبول هریك یا كلیه پیشنهادات مختار است. 
7-به پیشنهادات فاقد مدارک معتبر شرکت و اساسنامه و .... ترتیب اثر داده نخواهد شد.

8- هزینه درج آگهي و کارشناسی به عهده برنده مناقصه خواهد بود.
9- سایر اطلاعات و جزئیات در متن اسناد مناقصه در سامانه ستاد موجود می باشد و جهت اطلاعات بیشتر با شماره تماس 33590072-021 داخلی 111 تماس حاصل 

فرمائید.            
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/11/17
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/11/25

 نوبت دوم

شهرداری رباط کریم در نظر دارد به استناد مجوز شماره 02/1021 مورخ 1402/08/20 شورای 
محترم اسلامی شهر " تعداد 12 دستگاه خودروی سواری پژو 405 و سمند مدل 94 به بالا با راننده" را 
از طریق مناقصه عمومی تا سقف مبلغ 22/000/000/000 ریال با احتساب 9% مالیات بر ارزش افزوده 
برای مدت یکسال به موسسات اتومبیل کرایه واجد شرایط و آژانس های معتبر و دارای سوابق کاری 

مفید در این زمینه واگذار نماید.
شرایط :

شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مطابق ضوابط، معیارها و صلاحدید خویش محق و 
مختار است.

ارائه سوابق کاری مرتبط با موضوع مناقصه الزامیست.
هزینه درج دو نوبت آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد .

به پیشنهادات مشروط ، مخدوش و فاقد سپرده لازم جهت شرکت در مناقصه ترتیب اثر داده نخواهد 
شد.

سپرده شرکت در مناقصه به مبلغ 1/100/000/000 ریال می باشد که می بایست بصورت ضمانت نامه 
بانکی به نفع شهرداری رباط کریم و یا واریز نقدی به شماره حساب 0106625206008 نزد بانک ملی 
 IR.280170000000106625206008 ایران شعبه مرکزی رباط کریم کد 2354 )شماره حساب شبا

( تهیه و برابر دستورالعمل مندرج در کاربرگ مناقصه به همراه پیشنهاد قیمت ارائه گردد. لازم به ذکر 
است سپرده نفرات اول، دوم و سوم مناقصه تا انعقاد پیمان نزد شهرداری نگهداری و هرگاه حاضر به 

عقد قرار داد نگردند سپرده آنان به ترتیب به نفع کارفرما ضبط خواهد شد.
مهلت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ انتشار این آگهی ) پایان وقت اداری روز چهارشنبه مورخ 
 1402/11/18( به مدت 10 روز و محل دریافت آن صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت

 WWW.SETSDIRAN.IR می باشد.
متقاضیان می بایست پاکت های پیشنهاد قیمت خود را که برابر شرایط مندرج در کاربرگ مناقصه 
تنظیم شده است را حداکثر تا ساعت 14 روز پنج شنبه مورخ 1402/12/10 در سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت WWW.SETSDIRAN.IR تسلیم نمایند. 
شماره  به  جاری  حساب  به  واریزی  فیش  بایست  می  مناقصه  اسناد  دریافت  جهت  متقاضیان 
0106624819004 نزد بانک ملی ایران شعبه مرکزی رباط کریم کد 2354 به مبلغ 2/000/000 ریال 

)غیر قابل استرداد( بابت خرید اسناد مناقصه به شهرداری رباط کریم تسلیم نمایند.
زمان بازگشایی پاکت های مناقصه در ساعت 12 روز شنبه مورخ 1402/12/12 می باشد.

سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مندرج می باشد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/11/18      تاریخ انتشار نوبت دوم:  1402/11/25

آگهی تجدید مناقصه عمومی

حمیدرضا اله یاری- شهردار رباط کریم

نوبت دوم

 حسین ترکاشوند-  شهردار قیامدشت 

آگهی مناقصه عمومی
 تجدید یکم تکمیل ورزشگاه چند منظوره امام علی )ع( شهر قیامدشت

    شهرداری قیامدشت در نظر دارد پروژه های مشروح ذیل را به استناد آیین نامه مالی شهرداری ها از طریق مناقصه به شرکت های حقوقی واجد الشرایط واگذار 
نماید. 

میزان سپرده شرکت در مناقصه عمومی)ریال(مبلغ برآورد )ریال(عنوان پروژهردیف

تجدید یکم تکمیل ورزشگاه چند منظوره امام علی )ع( 1
149.421.000.0007.471.050.000شهر قیامدشت

 لذا از متقاضیان و اشخاص حقیقی واجدالشرایط که دارای شرکت مرتبط با موضوعات فوق می باشند، بدینوسیله دعوت بعمل می آید جهت شرکت در مناقصه مذکور 
مطابق شرح ذیل اقدام نمایند:

1- نحوه دریافت اسناد مناقصه: از درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد.
2- آخرین مهلت ارسال و تحویل پیشنهادات و پاکات اسناد مناقصه: به صورت الکترونیکی طبق تاریخ مندرج در سامانه ستاد بارگذاری شود و پاکت الف 
حاوی )تضمین سپرده شرکت در مناقصه( تا پایان وقت اداری روز قبل از بازگشایی به صورت فیزیکی به دبیرخانه شهرداری واقع در بزرگراه امام رضا)ع( شهر قیامدشت-بلوار 

آزادی تقاطع-بلوار امام خمینی)ره( تحویل شود.
3- زمان و محل بازگشایی پاکات اسناد مناقصه: مطابق تاریخ و ساعت مندرج در سامانه ستاد در دفتر شهردار واقع در شهرداری قیامدشت می باشد.

4- سپرده نفرات دوم و سوم پس از تنظیم قرارداد با برنده اول مسترد خواهد شد.
5- ارائه گواهی از سازمان برنامه و بودجه ابنیه الزامی میباشد و در صورت عدم ارائه پاکت پیشنهاد قیمت بازگشایی نخواهد گردید .

6- شهرداري در رد یا قبول هریك یا كلیه پیشنهادات مختار است. 
7-به پیشنهادات فاقد مدارک معتبر شرکت و اساسنامه و .... ترتیب اثر داده نخواهد شد.

8- هزینه درج آگهي و کارشناسی به عهده برنده مناقصه خواهد بود.
9- سایر اطلاعات و جزئیات در متن اسناد مناقصه در سامانه ستاد موجود می باشد و جهت اطلاعات بیشتر با شماره تماس 33590072-021 داخلی 111 تماس حاصل 

فرمائید.            
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/11/17
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/11/25

 نوبت دوم
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